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گروه خبر //  مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان 
از مشــارکت در فعالیت های فرهنگی و مسئولیت های 
اجتماعی به عنوان یک فرصت یاد کرد که برای انجام آن 

نیازی به تعلل نیست.
    به گزارش خبرنگار دریا، امین قصمی در نشست مسئولان 
فرهنگی و امور دینی منطقه پنج کشــور که با حضور اصلانی 
جانشــین دبیر فرهنگی و امور دینی آب و فاضلاب کشــور 
 در بندرعباس برگزار شــد، افزود: مسائل دینی، فرهنگی و 
مسئولیت های اجتماعی از جمله موضوعاتی است که شرکت 
آب و فاضلاب در قالب شورای فرهنگی و دینی به آن توجه 
ویژه داشته و با هدف گذاری صورت گرفته به نتایج لازم نیز 

دست یافته است.
وی با بیان اینکه شــرکت آب و فاضــلاب هرمزگان برای 
دستیابی به اهداف فرهنگی در قالب سیاست های بالادستی 
و همچنین پیشــنهادهای داخلی عمل می کند، تصریح کرد، 
سیاست های کلی این برنامه ها در قالب اسناد بالادستی است 
که وزارتخانه و دولت بر اجــرای آن تاکید دارند. مدیرعامل 
شرکت آب و فاضلاب هرمزگان ادامه داد، برای تنوع بخشی 
و بومی سازی فعالیت های فرهنگی، از پیشنهادهای همکاران 

و اعضای شــورای فرهنگی بهره می گیریم و برای تحقق آن، 
منابــع مالی را نیز در نظر می گیریم تا به نتیجه لازم دســت 
پیدا کنیم.وی به برنامه های ثابت شــرکت آب و فاضلاب در 
این زمینه اشاره کرد و گفت: برگزاری مراسم زیارت عاشورا 
در ماه های محرم وصفر، توزیع منظم و منســجم بسته های 
 معیشــیتی، برپایی ســفره های خیریه به نفع دانش آموزان
  کم بضاعــت و زندانیان جرایم غیرعمــد و... از جمله این

 برنامه هاســت که به طور ویژه و با صرف هزینه های قابل 
توجه از ســوی همکاران برگزار می شود.قصمی، برگزاری 
دورهمی های خانوادگی در طول سال، شرکت در برنامه های 
ورزش همگانی و... را از دیگر برنامه های آبفا در قالب شورای 
فرهنگی عنوان کرد که امور مربوط به آن را همکاران عهده دار 
هستند و بصورت خودجوش برای برگزاری آن برنامه ریزی 
می کنند.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان در ادامه 
به ظرفیت های هرمزگان در تامین آب مشترکین اشاره کرد و 
گفت: هرمزگان به دلیل جغرافیای آن دسترسی های متنوعی 
بــه منابع آبی دارد که آبفا از این ظرفیت برای تنوع بخشــی 
منابع تامین آب بهره گرفته است.وی، یکی از این ظرفیت ها 
را دسترســی به آب های آزاد عنوان کرد و افزود: وجود این 

ظرفیت باعث شده تا هرمزگان از ظرفیت شیرین سازی آب 
دریا در کنار ســایر منابع متعارف شامل آب های سطحی و 
زیر سطحی استفاده کند.در ادامه این جلسه اصلانی جانشین 
امور فرهنگی آب و فاضلاب کشــور نیز به ارائه گزارشی از 
اقدامات انجام شده پرداخت و گفت: وزارت نیرو برای تحقق 
موضوعات فرهنگی، برنامه های منسجمی تهیه کرده که نتایج 
بســیار خوبی نیز در پی داشته است.وی با بیان اینکه تا پیش 
از شــکل گیری شــورای فرهنگی عمده کارهای فرهنگی 
 بصورت موازی کاری از ســوی واحدهــای مختلف برگزار 
می شد، خاطرنشان کرد، انسجام در برگزاری برنامه ها، پرهیز 
از هزینه های اضافی و افزایــش تاثیرگذاری برنامه ها را از 
 جمله دســتاوردهای تشکیل شورای فرهنگی و دینی در زیر 
مجموعه های وزارت نیرو است.به گفته اصلانی، کار شورای 
 فرهنگی و دینی محدود به نماز و فعالیت های مذهبی نیست و همه 
حوزه ها را در بر می گیرد.در این جلســه همچنین حاج آقا 
لبخندان مشــاور فرهنگی مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
هرمزگان گفت: برنامه های فرهنگی آب و فاضلاب هرمزگان 
با نگاه ویژه مدیرعامل شــرکت محقق شده است.وی با بیان 
اینکه بومی ســازی فعالیت های فرهنگی کمک شــایانی به 
مجموعه شورای فرهنگی آب و فاضلاب هرمزگان کرده است، 
گفت: با توجه به حضور کارکنان از جامعه اهل سنت و تشیع 
در رده های مختلف سازمانی، نیازمند بومی سازی برنامه ها 
هســتیم که با این اقدام شاهد مشارکت بسیار خوبی از سوی 
همکاران در برنامه های مختلف بوده ایم.لبخندان، بومی سازی 
برنامه ها را مورد تاکید قرار داد و گفت: با این اقدام هر استان 
نیازهای خود را با توجه به شرایط حاکم برنامه ریزی می کند 
و نتیجه موثرتری نیز در پی خواهد داشت.گفتنی است، شورای 
فرهنگی منطقه پنج کشــور متشکل از استان های هرمزگان، 
فارس، بوشهر، خوزستان و کهگیلویه و بویراحمد، شهرهای 
 اهواز، شــیراز و مدیریت آبرســانی خلیج فارس اســت که
 سیاست گذاری های منطقه ای شورای فرهنگی را بر اساس 
اسناد بالادستی و با توجه به شرایط منطقه ای انجام می دهند.
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مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان:
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گروه خبر // شــرکت فولاد هرمزگان 
اعلام کرد تلاشگران واحد احیا مستقیم 

شرکت فولاد هرمزگان ، پس از ثبت دو 
رکورد در ۱۶ و ۲۳ بهمن جهشی جدید 

در تولید خود ثبت نموده  و به رکوردی 
تازه در تولید روزانه آهن اسفنجی دست 

یافتند. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ کارکنان فولاد 
هرمزگان در واحد احیا مستقیم توانستند 
با تولید ۵۸۳۷ تن آهن اسفنجی ، رکورد 
قبلی این واحد که ۵۷۴۱ تن و مربوط به 

۲۳ بهمن می باشد را بهبود ببخشند.
گروه خبر // مسابقات فوتســال کارگری هرمزگان با 

شناخت تیم قهرمان به پایان رسید.
  مسابقات فوتسال کارگری استان به میزبانی اداره کل تعاون، 
کار و رفــاه اجتماعی هرمزگان با حضور ۹ تیم در دو گروه 

در ســالن کارگران برگزار شد.  در گروه اول این مسابقات 
تیم های پالایش نفت بندرعباس، شرکت توزیع برق، منطقه 
ویژه اقتصادی خلیج فارس و حراست آلومینیوم المهدی و 
در گروه دوم تیم های نیــروگاه خلیج فارس،  فولاد کاوه 
جنوب کیش، آتش نشانی ، نفت ستاره خلیج فارس و فولاد 
هرمزگان با هم به رقابت پرداختند. در دیدار رده بندی دو تیم 
نفت ستاره و پالایش  نفت بندرعباس به مصاف هم رفتند 
که در این بازی پالایش نفت بندرعباس موفق شد با نتیجه 
پنج بر دو به برتری برسد و عنوان سومی را از آن خود کند. 
برای پالایش نفت محمد مهدی انصاری و  امین حیدری هر 
کدام دو گل و میثم سلیمانی یک گل به ثمر رساندند.  برای 
تیم  نفت ستاره هم  مسعود دهقان آزاد و سعید حاتمی گلزنی 
کردند. به گزارش روابط عمومی فولاد هرمزگان ، در بازی 
فینال هم تیم فولاد در یک بازی نزدیک دو بر یک آلومینیوم 
المهدی را برد و قهرمان شــد. سعید صادقی هر دو گل تیم 
فولاد را به ثمر رساند و تک گل آلومینیوم المهدی را  بهنام 

جعفری زد.

گروه خبر // احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان در 
مجلس شورای اسلامی و نائب رئیس کمیسیون انرژی 

با حضور در اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان با 
مهدی دسینه نماینده وزیر و مدیر کل امور اقتصادی 

و دارایي هرمزگان گفتگو کرد.
  به گــزارش خبرنــگار دریا ؛ این نشســت پیرامون 
 مسائل اقتصادی و مالی اســتان ، روند تشکیل شرکت 
ســرمایه گذاري ســهام عدالــت هرمــزگان و فرآیند 
برگزاري و انتخابات هیئت مدیره این شرکت در راستای 
پیگیری حقوق ســهامداران عدالت، پرداخت مالیاتهای 
بنگاه های اقتصادی که محــل فعالیت آنها در هرمزگان 
 اســت، میزان جذب اعتبارات تملک دارایی سرمایه ای 
 توســط دســتگاه های اجرایی اســتان، فرصت های 
سرمایه گذاری موجود در مناطق ویژه اقتصادی و مناطق 
آزاد تجاری، میزان تســهیلات درخواســتی از سازمان 
ســرمایه گذاري و کمک های اقتصادی و فنی وزرات 
اقتصــاد برای تامین مالی پروژه های عمرانی اســتان و 
همچنین گزارش روند سند دار کردن اموال دولت برگزار 

شد.

 گروه خبر //  همزمان با برگزاری نشست مسئولان فرهنگی و 
امور دینی منطقه پنج کشور، عمار حیدری به عنوان دبیرشورای 
فرهنگی شرکت های آب و فاضلاب منطقه پنج کشور منصوب 

شد.
     به گزارش خبرنگار دریا، این نشســت به میزبانی هرمزگان در 
شرکت آب و فاضلاب برگزار و در حکمی از سوی مسئول فرهنگی و 
دینی شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور، عمار حیدری دبیر شورای 

فرهنگی و امور دینی آب و فاضلاب هرمزگان را به عنوان دبیرشورای 
فرهنگی منطقه پنج کشور منصوب کرد. گفتنی است، شورای فرهنگی 
منطقه پنج کشور متشکل از اســتان های هرمزگان، فارس، بوشهر، 
خوزستان و کهگیلویه و بویراحمد، شهرهای اهواز، شیراز و مدیریت 
آبرسانی خلیج فارس است که سیاست گذاری های منطقه ای شورای 
فرهنگی را بر اســاس اسناد بالادستی و با توجه به شرایط منطقه ای 

انجام می دهند.

گروه خبر //  براســاس ارزیابی بیست و سومین دوره جایزه 
» صدشــرکت برتر ایرانIMI۱00 « و در سال جهش تولید،  
 شــرکت فولاد هرمزگان در بین ۶ شــرکت برتر ایران قرار 

گرفت . 
   به گزارش دبیرخانه همایش شــرکتهاي بر تــر ایران  و پس از 

ارزیابي هاي صورت گرفته ، شــرکت فــولاد هرمزگان در گروه 
فلزات اساسی پس از شرکتهای فولاد مبارکه اصفهان ،شرکت ملی 
صنایع مس ایران ، شــرکت فولاد خوزستان ، شرکت ذوب آهن 
اصفهان و شــرکت گسترش صنایع معدني کاوه پارس توانست در 
رتبه ششــم قرار گیرد و از نظر درآمد و رشد در بین بزرگان گروه 
فلزات اساســی ایران  قرار گیرد . شایان ذکر است  شرکت فولاد 
هرمزگان در این ارزیابي ، از منظر درآمد و فروش  رتبه ۴۵ را در 

بین ۵٠٠ شرکت هاي برتر ایران نیز کسب کرد. ثبت سومین رکورد در واحد احیا مستقیم فولاد هرمزگان 
فولاد هرمزگان بر سکوی قهرمانی ایستاد 

» عمار حیدری « دبیرشورای فرهنگی شرکت های آب و فاضلاب منطقه پنج کشور شد

فولادهرمزگان در جمع بزرگان 

دیدار احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان با مدیرکل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان

به محض رفع مشکل حقوقی جهت ادامه اجرای سنگ بست خور سنگ کن غربی، این طرح تا پایان سال 
تکمیل شده و نصب پل های فلزی نیز تا ده روز آینده بر روی خور اجرایی می شود

هیئت مدیره اتحادیه تعاونی های تولید روستایی استان هرمزگان

هیئت مدیره اتحادیه شرکت های تعاونی تولید روستایی استان هرمزگان 
براساس مصوبه مجمع عمومی در نظر دارد یک دستگاه تراکتور چهارسیلندر 
فرگوسن مدل 1390 تیپ 299 تک دیفرانسیل را از طریق برگزاری مزایده 
عمومی به فروش برساند . متقاضیان می توانند از تاریخ چاپ آگهی تا پایان وقت اداری 7 اسفند 99 جهت تحویل اوراق شرکت 
در مزایده به آدرس هرمزگان ، شهرستان بندرعباس ، بلوار رسالت شمالی ، نبش کوچه  فرخی ، طبقه اول ، اتحادیه تعاونی تولید 

روستایی مراجعه و جهت هماهنگی برای بازدید از تراکتور با شماره تلفن 09179028372  تماس حاصل نمایند .

آگهی مزایده فروش



هرمزگان ظرفیت های بسیاری 
برای گسترش فرهنگ وقف دارد 

  گروه خبر // سرپرست معاونت سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری هرمزگان گفت: گسترش وقف در زمینه علم و دانش 
نیازمند فرهنگ ســازی و آگاهی بخشــی در جامعه است.به 
گزارش خبرنگار دریا ، دکتر علی رئوفی در نشســت مشترک 
مدیران حوزه های علمیه هرمزگان، فارس، کرمان و سیســتان 
و بلوچستان به میزبانی هرمزگان، عنوان کرد: نیاز واقعی جامعه 
امروز توســعه علم و دانش اســت و باید از ظرفیت وقف برای 
رشــد این حوزه بهره برد.سرپرســت معاونت سیاسی، امنیتی 
و اجتماعی اســتانداری هرمزگان، خاطرنشان کرد: با توجه به 
موقعیت ویژه صنعتی، کشاورزی و تجاری هرمزگان زمینه برای 
سرمایه گذاری در حوزه موقوفات مهیا است.رئوفی تصریح کرد: 
موقوفات منبع پایداری برای تامین مالی حوزه های علمیه است 
کــه نیازمند خلاقیت و ابتکار برای بهــره گیری از این ظرفیت 
برای تقویت حوزه های علمیه می باشد.ســرپر ســت معاونت 
سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری هرمزگان خاطرنشان 
کــرد: حوزه های علمیه در مناطق روســتایی موقوفات خوبی 
 دارند که با سرمایه گذاری در این موقوفات می توان به تقویت 
حوزه های علمیه کمک کرد.وی افزود: گسترش وقف در حوزه 
علم و دانش نیازمند فرهنگ ســازی و آگاهی بخشی است که 
بــا توجه به ظرفیت های که حوزه هــای علمیه دارند می توان 
در این مســیر اقدامات مطلوبی انجام داد.رئوفی خاطر نشــان 
کرد: در بســیاری از کشورهای توســعه یافته فرهنگ وقف به 
ویــژه وقف برای علم و دانش جایگاه ویژه ای دارد که ســبب 
رشد و توسعه آنها شده است.سرپرست معاونت سیاسی، امنیتی 
و اجتماعی استانداری هرمزگان تصریح کرد: گسترش فرهنگ 
وقف در زمینه علم و دانش برای رشد بنیه علمی کشور و تربیت 
دانشــجویان مســتعد بیش از پیش ضروری است و  رشد این 

فرهنگ به عنوان بزرگترین خدمت به جامعه است.

فراخوان معرفی توفیقات دفاعی دریایی ایران 
رونمایی شد

  گروه خبر // مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان از 
رونمایی فراخوان استانی پویش تولید محتوا با موضوع معرفی 
توفیقات دفاعی دریایی ایران خبر داد. به گزارش خبرنگار دریا، 
رضا کمالی زرکانی در مراسم رونمایی این فراخوان گفت : این 
پوشــش با هدف معرفی عزت و اقتدار جمهوری اسلامی ایران 
 با رویکــردی مردمی در قالب آثار فرهنگــی و هنری برگزار 
می شود.وی به محورهای این پویش اشاره کرد و افزود : ایران 
امن ، عزت ، اقتدار و سربلندی ایران اسلامی از محورهای اصلی 
پویش برای تولید محتوا می باشــد.مدیر کل فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی هرمزگان اضافه کرد : قالب های تولید محتوا شــامل 
عکس نوشته ، کلیپ ، سلفی با خلیج فارس ،دابسمش، عکاسی 

و توییت می باشد.
  کمالی زرکانــی در ادامه عنوان کرد : برای تولید دابســمش 
متقاضیان می توانند از آهنگ های ایران من )همایون شجریان(، 
ایران ) ســالار عقیلی ( ، ایران )رضــا صادقی (، ایرانم ) محمد 
معتمدی ( ، کنام شــیران ) علی زند وکیلی ( اســتفاده کنند.وی 
یادآور شد : علاقه مندان می توانند آثار خود را تا ۲۲ اسفند ماه 
به هشــتک هرمز بان ارسال کنند و در پایان به سه نفر برگزیده 
هر بخش به ترتیب ۱۵ ،۱٠ ، ۵ میلیون ریال هزینه نقدی و لوح 

تقدیر تعلق می گیرد.
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سرمقاله

  از چند ماه قبل که با دســتور انقلابی دادستان بندرعباس 
برای رفع مشکل ساکنان محله سنگ کن غربی بندرعباس در 
ساماندهی خور گورسوزان، شهرداری منطقه یک بندرعباس 
نیز سنگ بست این خور را که سال ها مطالبه اهالی بود، شروع 
کرد و نیاز است که دستگاه های مختلف نیز همکاری لازم را 
برای تکمیل این طرح داشــته باشند تا اینکه اگر باران بارید، 
آب خــور وارد محله و خانه های اهالی نشــود و آنطور که 
شهردار منطقه یک بندرعباس وعده نمود، نصب پل های فلزی 
روی پل نیز به زودی و تا ده روز آینده اجرایی می شــود که 
تحقق آن باعث می شود ساکنان راحت تر از روی خور عبور 
کنند و مجبور نباشند از میان فاضلاب عبور کنند که احتمال 
سقوط و افتادن هم وجود دارد و گویا چندسال قبل آنطوری 
که اهالی می گفتند، کودکی در فاضلاب خور ســقوط کرده و 
جانش را از دســت داده است.اولا جا دارد از دادستان محترم 
بندرعباس که چندماه قبل دستور داده اند این مشکلی که چند 
سال دغدغه ساکنان بود و بارها از طریق رسانه ها نیز منعکس 
شده بود، برطرف شود و به خواسته ساکنان توجه شده است، 
قدردانی شــود. همچنین از شهرداری منطقه یک بندرعباس 
کــه در خط مقدم قرار گرفت، جای قدردانی دارد و از طرفی 
دیگر نیاز است که سایر دستگاه ها هم همکاری لازم را داشته 
باشــند تا این پروژه هرچه زودتر به اتمام برسد. البته بایستی 
 حق وحقوق مالکانی املاکی که در حریم یا بســتر خور قرار 
گرفته اند، مدنظر قرار گرفته و احقاق شــود. موضوع دیگر 
اینکه محله سنگ کن را مسئولان اعلام کرده اند در محدوده 
شهری قرار ندارد و سال هاست این موضوع مطرح شده و راه 
وشهرسازی نیز قرار بود از طریق وزارتخانه متبوع این مشکل 
را پیگیری کند تا مشکل برطرف شود و در ماه های اخیر نیز 
زمزمه هایی مبنی بر رفع مشکل شنیده می شود و منتظر ابلاغ 
این موضوع هستند، البته هنوز مشخص نیست چه میزان این 
موضوع صحت دارد و انتظار می رود با قرارگرفتن این محله 
در محدوده و حریم شهر بندرعباس، میزان خدمات به ساکنان 
افزایش یابد. برخی از ساکنان چندین نسل و چندین دهه در 
این محله که حتی آثار درختان نخل و خانه های گلی قدیمی 
و... هم وجود دارد، زندگی می کنند و نیاز است که برای رفع 
مشکلات شــان اقدامات اساسی صورت گیرد. در سه چهار 
ســال اخیر اقداماتی هر چند اندک توسط شهرداري و... در 
محله انجام شده است، اما برای رفع مشکلات بطورکامل نیاز به 
عزم جزم دستگاه های اجرایی مختلف وجود دارد ومی طلبد 
خواسته های بحق و قانونی ساکنان محله سنگ کن که احداث 
بلوار خلیج فارس در آنجا، این محله را به سنگ کن شرقی و 

غربی تقسیم کرده است، بطور کامل تامین شود.
  علی زارعی

سنگ کن همچنان چشم انتظار 
توجه مسئولان 

گروه خبر // مدیر کل امور اقتصادی 
و دارایی هرمزگان گفت: متأســفانه 
فعال  و سازمان های  برخی شرکت ها 
درآمدشــان  همه  که  هرمزگان  در 
از هرمزگان اســت، بر خلاف قانون، 
مالیات و عوارض ارزش افزوده خود را 

در تهران پرداخت می کنند. 
  مهدی دســینه در یک نشست خبری 
اظهار کرد: در اســتان هرمزگان ۱٠٠٠ 
واحد صنعتی مشــغول فعالیت است که 
بدلیل وجود زمینه هــای متنوع فعالیت 
و قرارگیــری در کنار دریا و نزدیکی به 
کانون های صادراتی، مزیت منحصربفردی 
برای توســعه سرمایه گذاری  در کشور 
در این اســتان وجــود دارد.وی افزود: 
هرمزگان هنوز نتوانسته سهم خودش را با 
توجه به نقشی که در تأمین بودجه کشور 
بر عهده دارد و قانون برای آن تعیین کرده، 

بگیرد و لذا یکی از اصلی ترین دغدغه ها 
در این زمینه افزایش توجه به این مسأله 
به منظور جذب منابع بیشتر برای توسعه 
اقتصادی و  امور  استان اســت.مدیرکل 
دارایی هرمزگان با تصریح بر این که وجود 
ساختار ذیحسابی در دستگاه های مختلف 
یکی از اصلی ترین ابزارهای نظارتی قوه 
بر عملکرد دستگاه های خویش  مجریه 
اســت، اضافه کرد: توجه به دغدغه های 
جلوی  می تواند  دســتگاه ها  ذیحسابان 
بسیاری از مشکلات ناشی از عدم توجه 
به قانون در هزینه کردها را گرفته و سبب 
هدایت مناسب اعتبارات به سمت و سوی 

مأموریت های تخصصی آن ســازمان و 
دســتگاه مربوطه شود.دسینه در پاسخ 
به سوال خبرنگار فارس درباره صحت 
پرداخت مالیات توسط شرکت نفت ستاره 
خلیج فارس و اداره بنادر و دریانوردی 
هرمــزگان در تهران بر خــلاف قانون، 
گفت: طبق مــاده ۱۱٠ قانون پرداخت 
مالیات های مســتقیم که ۹۵ از ســوی 
مجلس شــورای اسلامی نیز اصلاحاتی 
در مورد آن صورت گرفت، شرکت ها و 
سازمان ها وظیفه دارند مالیات خود را در 
محل فعالیت خود بپردازند و واحدهایی 
نظیــر اداره کل بنــادر و دریانــوری و 

شرکت نفت ستاره خلیج فارس مالیات 
خود را خــارج از اســتان و در تهران 
پرداخــت می کنند که این کار غیرقانونی 
اســت. وی در همین زمینه توضیح داد: 
در ســال ۹6 فقط مالیات ارزش افزوده 
شرکت نفت ســتاره خلیج فارس بیش 
از ۸٠٠ میلیارد تومان بوده اســت که در 
تهران پرداخت شده است.به گفته مدیرکل 
امــور اقتصادی و دارایــی هرمزگان، ۳ 
درصد از ۹ درصد مالیات ارزش افزوده 
هر شرکت و یا سازمانی به شهرداری ها 
و دهیاری هــای همان منطقه اختصاص 
می یابد که در صــورت پرداخت صرف 

توســعه و آبادانی همــان منطقه خواهد 
شد.دکتر دسینه همچنین در بخش دیگری 
از اظهارات خود به ســهم ۲۲٠ میلیارد 
تومانی هرمزگان و تخصیص آن از محل 
اعتبارات سفر رهبر معظم انقلاب اسلامی 
اشاره و گفت: تلاش برای ساماندهی و 
سنددار کردن اموال و املاک دستگاه های 
دولتی یکــی از جدی ترین اولویت های 
اداره کل امور اقتصادی و دارایی اســتان 

بشمار می رود.

مدیر کل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان:

بنادر هرمزگان در تهران مالیات می دهند!

گروه خبر // مدیر کل بنــادر و دریانوردی هرمزگان گفت: از 
ابتدای ســال جاری تا نیمه بهمن ماه 4 میلیون ۵00 هزار تن 
 صــادرات و واردات  انواع کالا از طریــق ۶۳ کیلومتر خطوط 
ریلی موجود احداث شده در بندر شهید رجایی صورت گرفته 

است .
   به گزارش خبرنگار دریا ، »علی رضا محمدی کرجی ران « گفت: 
حمل و نقل ریلی ترابری ســبز و ارزانی است که نقش بسزایی را در 
 جهت حفاظت از محیط زیســت و کاهش قیمت تمام شده کالاهاایفا

می کند. وی ادامه داد: یکی از راهبردهای مهم  این اداره کل توســعه 
فعالیتها و جابجایی کالا ازطریق ریل بوده که ایجاد خطوط جدید و 
بازسازی و نوسازی خطوطی قدیمی  مهمترین اقداماتی است که حول 

این  محور در بندر شهید رجایی به انجام رسید.
    مدیر کل بنادر و دریانوردی هرمزگان با اشــاره به آمار  صادرات 
و واردات  کالا از طریق 6۳ کیلومتر خطوط ریلی بندرشهید رجایی 
بیان کرد: از ابتدای سال جاری تا نیمه بهمن ماه ۴ میلیون پانصد هزار 
تن انواع کالا )بصورت فله، کانتینری،حمله کیســه ای، پالت و حمل 

مواد نفتی و روغنی( از طریق ریل وارد و یا از این بندر خارج شــده 
است . وی میزان صادرات کالاها را از طریق این خطوط  ۳ میلیون 
پانصد هزار تن و یک میلیون تن باقی مانده را کالاهای وارداتی اعلام 
کرد . مدیر منطقه ویژه اقتصادی بندر شــهید رجایی ماهای منتهی به 
پایان سال را ماهای پررونق جابجایی از طریق ناوگان  ریلی دانست  
و تصریح کرد: طی پنج ماهه) مهر، آبان،  آذر، دی و بهمن ( بشــکل 
تجمیع شــده در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته آمارها رشد 6۱ 
درصدی را نشان می دهند که نمودارها بیان گر رشد صعودی در این 

بخش است . 
  به گفته محمــدی کرجی ران درحال حاضر۱۲ محوطه اختصاصی 
ریلــی بخش غیر دولتی در بندرشــهید رجایی  فعال می باشــد که 
جابجایــی انواع این کالاها از طریــق خطوط ریلی فرعی متصل به 

خطوط ریلی سراسری جابجا می شود.

مدیر کل بنادر و دریانوردی هرمزگان : 

12 محوطه اختصاصی ریلی در این بندر فعال است

گروه خبر // مدیر منطقه ســه شــهرداری 
بازار  بندرعباس گفــت: در تلاش هســتیم 
دائمی صنایع دستی تا پایان سال جاری آماده 

بهره برداری شود.
  به گزارش خبرنگار دریا ، علی پاســلارزاده در 
این ارتبــاط اظهار کرد: یکی از اهداف پیوســتن 
بندرعباس به شبکه جهانی شهرهای خلاق، توسعه 
اقتصاد خرد و رونق بخشــی به این حوزه اســت.

وی با اشــاره به اینکه بازار قدیم ماهی فروشــان 
بندرعباس در حال تبدیل شــدن بــه بازار دائمی 
صنایع دســتی اســت، افزود: این اقدام در راستای 
 اهداف شهر خلاق بندرعباس و به منظور گسترش 
صنایع دستی و آیین های سنتی در حال انجام است.
مدیر شهرداری منطقه سه بندرعباس با بیان اینکه 
بازار دائم صنایع دستی بندرعباس تا پایان امسال به 

بهره برداری می رسد، عنوان کرد: این بازار دائمی در 
محل بازار پیشین ماهی فروشان آغاز به کار خواهد 

کرد و با راه اندازی آن، کارآفرینان صنایع دســتی، 
همزمان می توانند محصولات خود را ســاخته، به 

نمایش گذاشته و به فروش برسانند.وی اظهار کرد: 
در این بازار ، غرفه هایی مختص آموزش و ساخت 
صنایع  دستی بندرعباس بویژه صنایع دستی دریایی، 
اختصاص می یابد.به گفته پاسلارزاده، با راه اندازی 
این بازار دائمی، به یکی دیگر از اهداف پیوســتن 
به شبکه جهانی شهر های خلاق نزدیک می شویم.

این مقام مســئول در انتها نیز عنوان کرد: این محل 
می تواند به عنوان یک جاذبه جدید و قابل توجه در 
جذب بیشتر گردشگر ایفای نقش کند. احمد پایدار، 
مدیر مرکز خلاقیت و فناوری های نوین شهرداری 
 بندرعبــاس نیز در این نشســت بــا قدردانی از 
تلاش های منطقه ســه شــهرداری در راســتای 
صنایع دســتی و آیین های ســنتی شــهر خلاق 
بندرعبــاس، گفت: رونق کســب و کار خانوارها 
و افزایش درآمــد کارآفرینان صنایع دســتی از 
عمــده اهداف شــهرداری بندرعبــاس در حوزه 
 اجتماعی شــهر خــلاق اســت.وی افــزود: با 
راه اندازی بازار دائم صنایع دستی تا پایان امسال، 
گامی مهم در گســترش صنایع دستی و آیین های 

محلی این شهر برداشته می شود.

مدیر منطقه سه شهرداری بندرعباس خبر داد

بهره برداری از بازار دائم صنایع دستی تا پایان سال

 گــروه خبــر // فرمانــدار بندرعبــاس گفت: 
محدودیت های شبانه برقرار است و مردم خریدهای 
خود را از ابتدای صبح و در ساعات مختلف از روز 
شــروع و نهایت تا ســاعت ۲0 در منزل باشند تا 

مشمول جریمه تردد شبانه نشوند.
   بــه گزارش خبرنگار دریا ، جلســه ســتاد مدیریت 
بیمــاری کرونــا شهرســتان بندرعباس به ریاســت 
عزیزالــه کناری فرمانــدار در محل ســالن کنفرانس 
فرمانــداری برگزار شــد.فرماندار بندرعبــاس در این 

جلســه ضمــن تشــکر از اقدامات خــوب در حوزه 
پیشــگیری و درمان اظهار داشــت: با همراهی خوب 
 مردم و زحمات کادر درمان و بهداشــت و حوزه های 
هلال احمر، انتظامی راهور ، پلیس راه ، شهرداری، سپاه، 
گروههــای مردم نهاد ، بازاریــان و آموزش و پرورش 
توانستیم بیماری کرونا را کنترل کنیم اما مردم عزیز باید 
همچنان رعایت پروتکل های بهداشتی را مد نظر داشته 
باشند و عادی انگاری این بیماری خطرات بسیار زیادی 
را در بر خواهد داشــت.وی در ادامه گفت: بهداشت به 

همراه نماینده اصناف از اماکن تجمعی ســطح شهرستان 
بازدید بعمل آورد و تاکید لازم را بر رعایت پروتکل های 
بهداشتی خصوصا استفاده از ماسک به افراد داشته باشد 
و همچنین نظارت کامل بر اجرای مراسمات عروسی در 
شهر و روســتاها تا این مراسمات با حداقل نفرات و با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و استفاده از ماسک 
انجام شــود و اگر در مراسم عروسی میهمانان مراسم به 
ویروس کرونا مبتلا شوند بانی مراسم به دستگاه قضائی 

معرفی خواهد شد.
   این مقام مسئول بیان داشت: مردم همچنان از دورهمی 
و شــب نشــینی ها خودداری نمایند تا بتوانیم شرایط 
موجود شهرستان را حفظ کنیم.فرماندار بندرعباس گفت: 
اســتعمال قلیان در همه اماکن عمومی و ساحل ممنوع 
است و شهرداری ، انتظامی و بهداشت ورود جدی به این 

موضوع داشته باشد. 
  نماینــده عالی دولت در شهرســتان عنوان کرد: مردم 
حتی المقدور با توجه به نزدیک شدن به ایام نوروز برای 
خریدهای خود از ابتدای صبح و در ساعات مختلف به 
بازار مراجعه کنند و تا ساعت نهایت ۲٠ در منزل باشند 
تا مشــمول جریمه تردد شبانه از ساعت ۲۱ تا ۳ بامداد 
 نشوند.کناری گفت: فروشگاههای زنجیره ای نیز رعایت 
پروتکل های بهداشــتی خصوصا اســتفاده از ماسک 
را در محیط فروشــگاه داشته باشــند.عزیزاله کناری 
در پایــان تصریــح کرد: بهداشــت نظــارت و کنترل 
لازم را بــر ورود مســافران خارجــی در بنــادر و 
فرودگاه داشــته باشــد و هنگام ورود آنها تست کرونا 
حتما گرفته شــود و ضد عفونی و گنــد زدایی اماکن 
 عمومــی همچنان توســط دســتگاههای متولی انجام 

شود.

فرماندار بندرعباس:

محدودیت های شبانه همچنان برقرار است

گروه گزارش// دویســت و بیست ویکمین جلسه 
رسمی شورای اسلامی شهر بندرعباس با دستور کار 
لایحه پیشنهادی بودجه ۱400 شهرداری بندرعباس 

برگزار شد.
  به گزارش خبرنگار روزنامه منطقه جنوب کشور دریا، 
پس از بحث و بررســی های لایحه بودجه پیشــنهادی 
۱۴٠٠ شــهرداری بندرعباس، اصلاحــات مد نظر تمام 
اعضای شــورای اسلامی شــهر در خصوص این لایحه 
انجام شد و با حداکثر آراء به تصویب رسید.عسکری زاده، 
عضو شورای اسلامی شهر بندرعباس در خصوص بودجه 
پیشــنهادی ۱۴٠٠ شــهرداری بندرعباس اظهار داشت: 
یکی از موضوعات بسیار مهم در زمینه مدیریت شهری 
پایداری اقتصادی شهر بندرعباس است که شامل اقتصاد 
محلات و اقشار کم درآمد جامعه می شود .وی افزود: در 
واقع باید بتوانیم انگیزه های لازم اقتصادی را برای اقشار 
کم درآمد در سطح محلات ایجاد کنیم که همان توجه به 
اقتصاد خرد اســت از این رو برای اقتصاد پایدار شهری، 
حمایت از کســب و کار های خــرد در محلات و بافت 

فرسوده شهر ضرورت دارد .عسکری زاده  ادامه داد: باید 
بازارچه های محلی و صنایع دستی را در محلات ایجاد 
کنیم تا مردم بتوانند از آن اســتفاده نمایند.چراکه ایجاد 
بازارچه های محلی مکان مناســبی برای عرضه صنایع 
دستی و غذاهای محلی و اجناس شهروندان است که از 

این طریق درآمدی برای خود کسب کنند .
  وی ادامــه داد: شــهرداری بندرعبــاس در برخی از 
موضوعات از قبیل لباس های ســنتی و غذاهای محلی 
گام های موثــری همراه با آمــوزش و عرضه و تولید 
برداشــته است و در این زمینه باید به جایی برسیم که در 
کنارش تحقیق و پژوهش هم باشد.عسکری زاده اضافه 
کرد: بسیاری از شهروندان و خانواده های شهر بندرعباس، 
توان خرید یک دســتگاه چرخ خیاطی را هم ندارند که 
از این طریق امرار معاش نماینــد و ما انتظار داریم این 
شهروندان عوارض سالیانه بپردازند و با تمام این مصائب 
و مشکلات شهروند سالمی هم باشند.وی تصریح کرد: از 
طرفی کمک گرفتــن از صنایع بزرگ اقتصادی در قالب 
مســئولیت های اجتماعی و کســب و کارهای خانگی 
می تواند گام موثری در جهت مرتفع کردن آســیب های 
اجتماعی شــهر باشد که با گنجاندن در بودجه شهرداری 
محقق خواهد شد .عســکری زاده در پایان خاطرنشان 
کرد: اگر این شــهر، شهر خلاق هست و یونیسف  از آن 

حمایت می کنــد، پس باید بتوانیم توان مالی خانواده ها 
را بالا ببریم.

  رضــا حیدری زاده، عضو شــورای اســلامی شــهر 
بندرعباس:  با توجه به وضعیت اقتصادی پیش رو تمام 
تلاش اعضای شورا این بوده است که هیچ گونه تغییری 
در بودجه پیشنهادی ۱۴٠٠ شهرداری بندرعباس ایجاد 
نشــود البته لوایحی که نیاز به اصلاح و تغییرات داشت 
را مد نظر قرار دادیم و بررســی مجدد نمودیم.وی افزود: 
شهرداری مجموعه ای از درآمدها و هزینه هاست که هم 
درآمدش را از شهروندان دریافت می کند و هم با مدیریت 
شهری این مبلغ را برای خود شهروندان هزینه می نماید.

فاطمه جراره، عضو شورای اسلامی شهر بندرعباس در 
این جلســه گفت: هر ســاله رقم قابل توجهی از بودجه 
عمرانی شهرداری بندرعباس صرف هزینه های آسفالت 
چند باره کوچه ها و خیابان های شهر می شود.وی افزود: 
این موضوع یا از عدم نظارت صحیح نشأت می گیرد و 
یا از کیفیت بد آســفالت ها است که بازهم این مسأله به 
نظارت ناکافی بر می گردد.جراره در پایان خاطرنشــان 
کرد: برای جلوگیری از هدر رفت بیت المال در مدیریت 
شهری باید نظارت ها را بیشتر نماییم.گفتنی است، کلیات 
لایحه بودجه۱۴٠٠ شــهرداری بندرعبــاس با حداکثر 

آراءتصویب شد.

کلیات لایحه بودجه1400 شهرداری بندرعباس تصویب شد

gmail.commaryammonsef000 @

 مریم منصف/ دریا

  

 گــروه خبر // اولیــن کنفرانس بین المللی نمــک زدایی و تصفیه آب ایــن هفته به میزبانی 
 هرمزگان در دانشــگاه صنعتی امیرکبیرپردیس بندرعباس بصــورت ویدئو کنفرانس برگزار 

می شود.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ این کنفرانس از امروز با مشــارکت شــرکت آب و فاضلاب هرمزگان با 

حضور کارشناسان بین المللی برگزار خواهد شد.
  برگــزاری کنفرانــس بین المللی نمــک زدایی و تصفیــه آب در هرمزگان با توجــه به تنش آبی 
 موجود در کشــور و اهمیت روز افزون حفظ و تأمین منابع آب پایدار و جلوگیری از گســترده شدن 
آســیب های زیســت محیطی بالاخص با نگاه به اکولوژی خلیج فارس و دریای عمان مورد توجه 

ویژه است.

برگزاری کنفرانس بین المللی
 نمک زدایی و تصفیه آب در بندرعباس 
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مفقودی 

زیبایی عشق

عشق چون زیباست آنرا خارج از آیین نکن

عطر های عاشقی را داخل خورجین نکن

هر که می کوشد رسد بر قلهّ ی زیبای عشق 

کن دعا در حقِّ او بیچاره را نفرین نکن

تا نتازی بر علیه لشکر دلدادگان

خشم خود را کن مهار و اسب آن را زین نکن

گر که می خواهی شوی آقای خود در این جهان 

جنس بنجل را خرید از تایوان و چین نکن

خاطری را می کنی آزرده گر با ریشخند

جرم خود را بعد ازین با لودگی سنگین نکن

شعر اگر پر بود از ایراد وزن و قافیه 

شاعرش را نزد استاد ادب تحسین نکن

حاصل عمری تلاش باغبان چون درهم است

میوه های سالم و بی عیب را گلچین نکن

صحبت از ضامن شد و میزان وام ازدواج 

باجناقم گفت قسط شیخ را تضمین نکن

قصدم از این یاوه گوئیها فقط لبخند توست

یاوه ها را بشنو امّا باور نکن

  مهدی سید حسینی 

طنز

 علیرضا حائری زاده ســرویس اســتان ها // استاندار 
یزد تامین نهاده هــای دام و طیور را مهمترین دغدغه 
تولیدکنندگان استان ذکر کرد و گفت: مسئولان وزارت 
جهاد کشاوری و سازمان های مربوطه باید جدی تر در 
این مورد وارد میدان عمل شوند تا نهاده ها به موقع به 

دست مرغداران برسد. 
  به گزارش خبرنگار دریا ، محمدعلی طالبی در جلسه ستاد 
تنظیم بازار اســتان که با حضور عباس تابش معاون وزارت 
صنعت، معدن و تجارت)صمت( برگزار شد، به مشکل تامین 
مرغ مورد نیاز شهروندان یزدی اشاره کرد و افزود: مرغدارانی 
که از حمایت های دولت بهره مند می شوند باید نسبت به تامین 
نیاز بازار هم متعهد باشــند. وی در مــورد مجوزهای دام و 

طیور و آبزیان هم اظهارکرد: لازم است، هم اکنون انحصاری 
که در این مورد وجود دارد، شکســته شود تا رونق تولید در 
برخی بخش ها با فعال شــدن ظرفیت های موجود افزایش 
یابد.اســتاندار یزد در مورد تصفیه روغن و غلات هم افزود: 
اقداماتی در اســتان در حال انجام است ،امید می رود، بتوان  
این بخش از ظرفیت استان را نیز فعال تر کرد. همچنین معاون 
هماهنگی امور اقتصادی استانداری یزد گفت: یکی از مباحثی 
که تحت الشعاع تامین نهاده های دام و طیور مورد غفلت قرار 
گرفته است، نهاده های مورد نیاز آبزیان است که مشکلات این 
بخش نیز باید رفع شود.سیدمســعود عظیمی افزود: شرایطی 
کــه امروز در مورد مرغ و تخم مــرغ وجود دارد، قابل تامل 
اســت و این وضعیت باید به ســرعت از سوی دستگاه های 

مرتبط ساماندهی شــود.وی خاطرنشان کرد: یکی از نگرانی  
 مرغداران، تامین دیرهنگام نهاده هاست ،معمولا ۱٠ روز بعد از 
جوجه ریزی، نهاده ها به دست آنها می رسد که این امر نگرانی 
دایمــی این بخش از تولیدکنندگان را بــه دنبال دارد. معاون 
هماهنگی امور اقتصادی استانداری یزد با بیان اینکه صنعت 
مرغداری استان ظرفیت صادراتی دارد، تصریح کرد: لازم است 
سیاست گذاری های اصولی در این زمینه انجام تا مرغداران فعال 

تر شوند.
* تولید روزانه ۱۱۰ تن مرغ مازاد بر نیاز در یزد 

  همچنین رییس ســازمان صنعت، معدن و تجارت)صمت( 
یزد در این نشست از تولید روزانه ۱۱٠ تن مرغ مازاد بر نیاز 
استان خبر داد و گفت:میزان مصرف مرغ  استان روزانه ۷٠ تن 

است.محمدرضا علمدار یزدی با بیان اینکه میزان کشتار روزانه 
مرغ در استان به ۱۸٠ تن می رسد یادآور شد: قیمت مصوب 
گوشت قرمز ماه هاست از قرار کیلویی ۱۱٠ هزار تومان ثابت 
مانده  اســت با آنکه یزد مولد گوشت قرمز گوسفند نیست و 
نیازهای خود را از فارس وارد می کند اما همیشه قیمت مصوب 
استان از فارس کمتر است. وی تصریح کرد: قیمت تخم مرغ 
در بازار ثابت مانده و هر کیلوگرم آن ۱6 هزار و ۹٠٠ تومان 
عرضه می شود و برای اینکه به ثبات در بازار تخم مرغ برسیم، 
از ابتدای دی ماه تا ۲٠ بهمن، ۲ هزار و ۱٠٠ مورد بازرســی 
از واحدهای مرغ تخم گذار و صنفی انجام شد که حاصل آن 
تشکیل ۱۱۱ فقره پرونده تخلف اقتصادی به ارزش ۲6 میلیارد 
ریال جریمه است.رییس سازمان صمت یزد با اشاره به اقدامات 

شبانه روزی در زمینه کنترل بازار و تولید تخم مرغ اظهار کرد: 
استان در حال حاضر صادر کننده تخم مرغ است.وی در مورد 
تولید و مصرف گوشــت مرغ هم اظهار کرد: بازرسان مرتب 
مشغول نظارت بر تولید، عرضه و فروش گوشت مرغ هستند و 
اگر استان های همسایه قیمت های مصوب را رعایت و یزد را 
در تنظیم بازار قیمت مرغ همراهی کنند،کنترل بازار یزد ساده تر 
اســت.علمدار یزدی در مورد تنظیم بازار میوه شب عید هم 
افزود: امسال ۴٠٠ تن سیب و ۵٠٠ تن پرتغال برای شب عید 

در نظر گرفته شد.

استانداریزد:

دغدغه تولیدکنندگان یزدی تامین نهاده های دام و طیور است

 آرزو توکلی سرویس اســتان ها // مدیر حفظ نباتات سازمان 
 جهاد کشــاورزی شمال اســتان کرمان اظهار کرد: با توجه به
 گرم شدن هوا احتمال هجوم ملخ صحرایی به نیمه شمالی استان 
کرمان مثل شهرهای شرقی، ارزوئیه و حتی به مرکز استان مثل 
کرمان و رفســنجان وجود دارد. همچنین طبق پیش بینی ها از 
نیمه اسفند در استان بارندگی داریم و این رطوبت و گرمی هوا 

باعث جذب ملخ های صحرایی می شود. 
   به گزارش خبرنگار دریــا ؛ ناصر طاهری ، درباره وضعیت هجوم 
ملخ ها با اشاره به پیش بینی های ســازمان فائو گفت: براساس اعلام 
ســازمان حفظ نباتات کشور امسال هجوم ملخ نسبت به سال گذشته 
به شــدت افزایش پیدا می کند و دسته های چند صد میلیونی به سمت 
ایــران حمله می کنند.وی افزود: طبق پیش بینی ها در دو یا ســه هفته 
آینده هجوم ملخ صحرایی به اســتان های جنوبی مثل جنوب استان 
کرمان، سیستان و بلوچســتان، هرمزگان و جنوب فارس را خواهیم 
داشت.مدیر حفظ نباتات سازمان جهاد کشاورزی شمال استان کرمان 
اظهار کرد: با توجه به گرم شــدن هوا احتمال هجوم ملخ صحرایی به 
نیمه شمالی استان کرمان مثل شهرهای شرقی، ارزوئیه و حتی به مرکز 

استان مثل کرمان و رفسنجان وجود دارد. همچنین طبق پیش بینی ها 
از نیمه اســفند در اســتان بارندگی داریم و این رطوبت و گرمی هوا 
باعث جذب ملخ های صحرایی می شــود.وی بــا بیان اینکه بارندگی 
باعث تفریخ تخم های ملخ صحرایی سال گذشته می شود که با آنها نیز 
مواجه هســتیم و در ادامه به جلسات سازمان جهاد کشاورزی شمال 
استان در راســتای مبارزه با این آفت اشــاره کرد و افزود: تهیه سم 
لازم، آماده کردن تجهیزات سمپاش و ناوگان سمپاش، آموزش نیروها 
از جملــه اقدامات صورت گرفته اســت.طاهری از اقدامات معاونت 
عمرانی استانداری در راستای تخصیص اعتبار برای مقابله با ملخ های 
صحرایی ســخن به میان آورد و تصریح کرد: امکانات خودرویی ما 
برای مبارزه با این آفت در مناطق صعب العبور و سخت، ضعیف است 
لذا به همکاری سایر دســتگاه ها در این زمینه نیازمندیم.وی با تاکید 
برآنکه ملخ ها را باید قبــل از ورود به مزارع و باغات زمین گیر کرد، 

گفت: در ســال گذشته با اقدامات به هنگام و مناسب از هجوم ملخ ها 
به مزارع و باغات جلوگیری شــد و خساراتی در این زمینه به بخش 
کشاورزی وارد نشد.مدیر حفظ نباتات سازمان جهاد کشاورزی شمال 
اســتان کرمان تاکید کرد: به همه کشــاورزان و مردم این اطمینان را 
می دهیم با همه توان به مقابله با ملــخ صحرایی خواهیم پرداخت تا 
هیچگونه خســارتی به مزارع و باغات وارد نشــود.وی با عنوان این 
مطلب که ملخ صحرایی در عرض یک هفته می تواند مســافتی بیش 
از ۱٠٠٠ کیلومتر را طی کند، اظهار کرد: تیم های ردیابی را در استان 
تشــکیل دادیم و هرجا ملخ را مشاهده کنیم مبارزه را بلافاصله آغاز 
می کنیم اما پیش بینی ها حاکی از آن است که بیشترین هجوم را در نیمه 
شمالی استان در شهرستان ریگان و ارزوئیه داشته باشیم."مجید فرخی" 
مدیر حفظ نباتات ســازمان جهاد کشاورزی جنوب استان کرمان نیز 
در این رابطه گفت: هنوز ملخ های صحرایی وارد منطقه جنوبی استان 

کرمان نشــده اند و براســاس پیش بینی ها این آفت در نیمه اول اسفند 
وارد استان می شود.وی جازموریان را یکی از کانون های اصلی تکثیر 
ملخ های صحرایی دانست و بیان کرد: اگر به موقع مقابله با این آفت را 
انجام ندهیم از جازموریان جابجا شده و وارد مزارع و باغات می شوند 
ولی باتوجه به مقابله به موقع، ملخ هــای صحرایی را در جازموریان 
زمین گیر می کنیم.مدیر حفظ نباتات سازمان جهاد کشاورزی جنوب 
استان کرمان در پاســخ به این سوال که احتمال حمله ملخ صحرایی 
به جیرفت و ســاردوئیه وجود دارد؟ اظهار کرد: خیر. ســعی می کنیم 
در جازموریان زمین گیرشــان کنیم و اصلا تصور نمی کنم که به شهر 
جیرفت و بخش ساردوئیه برسد.وی درمورد اعتبارات نیز گفت: هنوز 
استان برای مقابله با این آفت اعتباری به ما اختصاص نداده و اعتبارات 
ملی با توجه به سطح مبارزه ما خیلی ناچیز بوده و این درحالی است 
که در ســال گذشته اعتبارات ملی و استانی برای این امر مهم داشتیم.

فرخی تاکید کرد: باید ناوگان سم پاشــی ما تجهیز شود و همچنین به 
خودروهای دنده ســنگین نیز نیاز داریــم و دو باند مبارزه با ملخ در 
شرق و غرب جازموریان که در شهرستان های رودبار و قلعه گنج قرار 
دارند در حال تجهیز و تکمیل برای مبارزه با ملخ های صحرایی هستند.

احتمال هجوم ملخ های صحرایی به کرمان و رفسنجان

حسن سیلاوی سرویس استان ها // قاسم 
سلیمانی دشتکی از سوی هیئت دولت به 
عنوان استاندار منتخب خوزستان معرفی 

شد.
   بــه گــزارش خبرنــگار دریــا  ، هیأت 
 وزیران در جلســه عصر یکشنبه به ریاست 
حجت الاسلام والمســلمین حسن روحانی 
رئیس جمهور، پس از بررسی سوابق اجرایی 
و برنامه کاری آقای قاسم سلیمانی، به وی به 
عنوان استاندار منتخب خوزستان رأی اعتماد 
داد. رئیس جمهور در این جلســه، استاندار 
جدید خوزســتان را از اســتانداران باسابقه، 
 خوشنام و موفق دولت دانست و از تلاش ها و 
سختکوشی های بی شــائبه استاندار پیشین 
خوزستان، تقدیر و تشکر کرد.روحانی ضمن 
ابلاغ ســلام به علما، نخبگان، بزرگان، قبایل، 

عشــایر، اقوام و مردم غیور خوزســتان، از 
اســتاندار جدید خواست خدمت به مردم این 
استان را توفیق الهی و عبادت بزرگ محسوب 
کند و تــا روز آخر خدمت، همچون روز اول 
با نشــاط، روحیه و جدیت، از هیچ کوششی 
فروگذار نکند.رئیس جمهور همچنین به وزرای 
نفت، نیرو، جهاد کشاورزی، راه و شهرسازی و 
سایر دستگاه های مرتبط به ویژه سازمان های 
برنامه و بودجه و حفاظت محیط زیست دستور 
داد برای توسعه و آبادانی استان خوزستان به 
خصوص برای استمرار پروژه های کشاورزی، 
محیط زیســت و احداث راه آهن شلمچه – 
بصره، با اســتاندار جدید همکاری تنگاتنگ 
داشته باشند. قاسم سلیمانی استاندار فعلی ایلام 
است. پیش از این نیز استاندار استان چهارمحال 
و بختیاری بوده است.وی در مناصب اجرایی و 

مدیریتی مختلف از جمله: رئیس گروه آموزشی 
بختیاری،  و  اســتان چهارمحال  روانشناسی 
مدیرکل تعاون استان چهارمحال و بختیاری، 
مدیرکل تعاون اســتان اصفهان، مدیرکل کار 
و امور اجتماعی اســتان اصفهــان و معاون 
برنامه ریزی، اداری و مالی استانداری خراسان 

جنوبی در کارنامه خود دارد.

آرزو توکلی سرویس استان ها // مدیرکل استاندارد استان کرمان گفت: کمیت ۸۵ 
نازل سوخت  CNG در ۱4 جایگاه عرضه سوخت این شهرستان مورد بررسی و 
آزمون قرار گرفت که از این میزان ۲0 مورد به علت تناقض در مقدار، از رده خارج 

و غیرفعال شد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ اســماعیل عاقلی افزود: آزمون و صحه گذاری کالیبراســیون 
توزیع کننده های ۱۴ جایگاه CNG شهر کرمان در راستای صیانت از حقوق شهروندی و 
جلوگیری از کم فروشی طی بهمن ماه سال جاری اجرایی شد.وی اظهار داشت: اجرای این 

طرح در نهایت منجر به بررســی و آزمون ۸۵ نازل عرضه سوخت CNG از نظر کمی در 
شهرستان کرمان شد که توسط شرکت همکار بازرسی و کیفیت استاندارد ایران مورد بررسی 
و آزمون قرار گرفته است.مدیرکل استاندارد استان کرمان گفت: از این میزان، تعداد ۵۵ نازل 
بر اساس استانداردهای ملی مورد قبول، ۱٠ نازل به دلیل عدم مطابقت با استانداردهای ملی 
مردود و ۲٠ نازل غیر فعال اعلام شد.شــنیده ها طی روزهای گذشته حاکی از کم فروشی 
برخی از جایگاه های عرضه سوخت در استان کرمان بود که ضمن ورود اداره کل استاندارد 

استان کرمان در راستای حفظ حقوق مردم به این فرآیند، با متخلفان برخورد شد.

 علیرضا حائری زاده ســرویس استان ها //معاون هماهنگی 
امــور اقتصادی اســتاندار یزد گفت: یکــی از مباحثی که 
تحت الشعاع نهاده های دام و طیور مورد غفلت قرار گرفته، 
نهاده های مورد نیاز آبزیان است که مشکلات این بخش نیز 

باید حل شود.
   به گزارش خبرنگار دریا ، سیدمسعود عظیمی در کارگروه تنظیم 
بازار اســتان یزد که با حضور مدیرعامل سازمان حمایت مصرف 
کنندگان و تولیدکنندگان برگزار شــد، اظهار داشت: شرایطی که 
امــروز در زمینه مرغ و تخم مرغ داریم، قابل تامل اســت و این 
وضعیت باید به سرعت توسط دستگاه های مرتبط ساماندهی شود.

 وی عنوان کرد: یکی از نگرانی هــای مرغداران، تامین دیرهنگام 
 نهاده های دامی است به نحوی که معمولا ۱٠ روز بعد از جوجه ریزی، 
نهاده ها به دســت مرغداران می رســد که این امر نگرانی دائمی 
این بخش از تولیدکنندگان را به دنبال داشــته است.عظیمی بیان 

 کرد: در اســتان یزد قــدرت و ظرفیت ۴ میلیــون و ۲٠٠ هزار 
جوجه ریزی در مرغداری ها وجود دارد که خوشــبختانه تاکنون 
این میزان حفظ شــده و حفظ این ظرفیت به دلیل حضور بخش 

خصوصی توانمند است.
  معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتاندار یزد با بیان اینکه یزد 
از تنوع ماکیان برخوردار است، افزود: به جز مرغ ماکیان دیگری 
 مثل بلدرچین در ســطح اســتان به طور گســترده پرورش داده 
 می شــود اما نهاده هــای مورد نیــاز این بخــش مدنظر قرار 
نمی گیرد.وی بــا تاکید بر اینکه صنعت مرغــداری یزد ظرفیت 
صادرات دارد، تاکید کرد: لازم اســت سیاست گذاری های اصولی 
در این زمینه انجام شود تا مرغداری های استان پویا و فعال شوند.

عظیمــی با انتقاد از اینکه به نهاده های مــورد نیاز آبزی پروران 
توجه نمی شــود، تصریح کرد: یزد قطب تولید ماهی تیلاپیا است 

اما نهاده مورد نیاز آبزیان را نداریم.

معاون استاندار یزد: قاسم سلیمانی استاندار خوزستان شد

قطب تولید تیلاپیا ، خوراک ماهی ندارد 

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // رئیس کل 
دادگستری یزد با اشــاره به اهمیت تشکیل کمیته 
قضایی حمایت از سرمایه گذاری، گفت: طی بازدید 
میدانی اعضای ســتاد اقتصاد مقاومتی یزد مشکل 
هشت ساله بیش از پنج هزار کارگر و کارمند شرکت 

معدنی در این استان رفع شد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ غلامعلی دهشــیری  با بیان 
این که پیگیری و رفع مشکلات واحدهای مختلف صنعتی، 
تولیدی و معدنی از جمله اولویت های اجرایی قوه قضائیه 
و دادگســتری در استان یزد است، اظهار کرد: تلاش ستاد 
اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی استان بر حل و فصل 
مشکلات مجموعه های مختلف اقتصادی در عین رعایت 
قوانین و مقررات و التزام به دســتورالعمل های تعیین شده 
است. وی با اشاره به مشکلات هشت ساله سنگ آهن بافق 
در اســتان یزد و لزوم بررسی موضوع این شرکت معدنی 
توســط بازرس کل استان، دادســتان مرکز استان و اداره 
کل اطلاعات، افزود: باید مســائل پیش روی سنگ آهن 
از منظرهای مختلف مورد بررسی قرار گیرد تا مسیرهای 
قانونی جهت گشایش امور و حل مشکلات تعیین گردد.
رئیس کل دادگستری اســتان یزد روحیه انقلابی و تفکر 
جهادی را سنگ بنای تحول و تعالی دانست و گفت: نگاه 
به ظرفیت های درون کشــور و عدم تعلق به قدرت های 
خارجی، اصل اساســی در جهت حل مشکلات مردم و 
گشایش اقتصادی  وتحقق اقتصاد مقاومتی است.دهشیری 
تصریح کرد: در راســتای رســیدگی به مشکلات معادن 
بافق و حل برخی از موانع تولید و اشــتغال، ضمن بازدید 
میدانی از معادن این شهرستان، جلسه ستاد استانی اجرای 
سیاست های اقتصاد مقاومتی در شهرستان بافق، برگزار شد 
و برخی از موانع و مشــکلات سنگ آهن بافق و بیش از 

پنج هزار کارگر مشــغول در این حوزه مورد بررسی قرار 
گرفت و با اجماع اعضاء مصوباتی جهت حل مشــکلات 

تصویب شد.
  وی با اشــاره به برخی مشکلات بر سر راه و اختلافات 
به جود آمده در مسیر تولید و بهره برداری از این سرمایه 
عظیم، اظهار داشــت: تلاش ســتاد اجرای سیاست های 
اقتصاد مقاومتی اســتان بر حل و فصل مشــکلات این 
مجموعــه در عین رعایت قوانین و مقــررات و التزام به 

دستورالعمل های تعیین شده است.
* فعالیت ۲۰۰ هزار نیرو کار در حوزه تولید و 

اشتغال یزد
 دهشــیری در ادامه با بیان این که قــوه قضاییه در کنار 
مقابله و مبارزه با فساد اقتصادی در یک راهبرد مشخص 
بر رفع موانع حقوقی و قضائی تولید و اشــتغال و تحقق 
اقتصاد سالم و بدون رانت اهتمام ویژه دارد، تصریح کرد: 
در راستای سیاســت های کلی نظام، ستاد مرکزی اجرای 
سیاست های اقتصاد مقاومتی در کشور تشکیل و بر همان 
اساس ستادهای استانی با حضور اعضای متناظر تشکیل 
شــد.وی با اشاره به شروع این سیاست در قوه قضاییه از 
 شهریور ماه سال ۹6 تحت عنوان کمیته قضایی حمایت از 
سرمایه گذاری، گفت: از سال ۹6 تا ۹۸ حدود ۱۲ جلسه 
تشــکیل شــده اما با تغییر مدیریت و حرکت جهادی و 
رویکردهــای قوه قضاییه در ۲٠ مــاه اخیر ۷۵ درصد در 
تشکیل جلسات ستاد اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی 
رشد بوده است به طوری که در ۱٠ ماه سال جاری ۲۱ جلسه 
ستاد تشکیل و از ۱6۸ درخواست واصل شده به دبیرخانه 
به ۱۲۱ درخواست در جلسات رسیدگی شده است.رئیس 
کل دادگســتری اســتان یزد در بخش دیگری از سخنان 
خود جمعیــت ۲٠٠ هزار نفری کارگری و فعال در حوزه 

 تولید و اشتغال را قابل توجه و مهم ارزیابی و تصریح کرد: 
اهمیت موضوع تولید و اشــتغال در سنوات اخیر همواره 
 از مســایل مورد تأکید مقام معظــم رهبری بوده و وجود 
جمعیت مستقیم مرتبط و اثرات قابل توجه غیر مستقیم بر 
زندگی آحاد جامعه از مســایلی است که باید به آن توجه 

داشت.
   وی به اخذ اســتعلامات مختلف در خصوص افراد و یا 
شرکت های درخواست دهنده به ستاد اجرای سیاست های 
اقتصاد مقاومتی اشاره کرد و گفت: برای صیانت از اموال 
عمومی و بیت المال و پیشــگیری از هرگونه سوء استفاده 
احتمالی، قبــل از طرح درخواســت ها در صحن علنی 
ستاد، ابعاد مختلف موضوع بررسی و استعلامات مختلف 
اخذ می گردد.دهشیری موفقیت ستاد اجرای سیاست های 
اقتصاد مقاومتی اســتان یزد را مرهــون همدلی و تعامل 
همراهی اعضاء عضو ســتاد دانســت و بیان کرد: وقتی 
مسئولین قضایی، اجرایی، نظارتی و فعالان مجرب بخش 
خصوصی گرد یک میز با نگاه حل مسئله جمع می شوند، 
قطعا تصمیمات و مصوبات این جلسه راهگشا و امیدبخش 
برای فعالین اقتصادی و کارآفرینان خواهد بود.وی با اشاره 
به نامگذاری سال از ســوی مقام معظم رهبری به عنوان 
سال جهش تولید گفت: حمایت از فعالان عرصه تولید از 
سیاست های اصلی دستگاه قضا در مناطق مختلف به ویژه 

در مناطق کم برخودار است.
  رئیس کل دادگســتری استان یزد در ادامه بر لزوم توجه 
مسئولان به بحث اشتغال در مناطق روستایی تاکید و اظهار 
کرد: باید با توســعه اشتغال پایدار در مناطق روستایی به 
دنبال حفظ جمعیت موجود در گام اول و در ادامه مهاجرت 
معکوس به مناطق روستایی باشیم.دهشیری ادامه داد: البته 
باید در توسعه صنعتی مناطق روستایی به بحث حفظ محیط 
زیست و زیست بوم این مناطق توجه جدی داشت.وی در  
بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به ظرفیت های استان 
در حوزه های مختلف به ویژه در حوزه صنعتی، خاطرنشان 
کرد: جوانان کارآفرین بسیاری از شهرستان های استان یزد 
توانسته اند با ســرمایه گذاری و استفاده از نیروهای بومی 
نقش موثری را در آبادانی منطقه خود و رونق چرخه تولید 

در کشور ایفا کنند.
  رئیس کل دادگستری استان یزد در ادامه بر لزوم توسعه 
صنایع پاک در مناطق ییلاقــی تاکید کرد و افزود: باید با 
شناخت ظرفیت های موجود در مناطق مختلف نسبت به 
ایجاد اشــتغال پایدار در آن برنامه ریزی کرد.دهشیری در 
پایان با اشــاره به ظرفیت های طبیعی و بومی در مناطق 
روستایی استان یزد تأکید کرد: می توان از این ظرفیت عظیم 
در جهت توسعه صنعت گردشگری استان و ایجاد اشتغال 

بهره برد.

رفع مشکلات ۵۰۰۰ هزار کارگر معدنی در یزد

نازل های سوخت کم فروش CNG در کرمان جمع آوری شد
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 بازیافت نباید یک شعار باشد 
باید تلاش کنیم یک فرهنگ شود 

اقتصادی

خبری

  رئیس انجمن صنفی شرکت های حمل ونقل ریلی:
قیمت بلیت قطار افزایش نیافته است

  سرویس اقتصادی // در پی انتقاد نمایندگان مجلس به افزایش 
یافتن قیمت بلیت قطار، رئیس انجمن صنفی شرکت های حمل ونقل 
ریلی اعلام کرد: قیمت بلیت قطار افزایش پیدا نکرده اســت و تنها 
۲۵ درصد از قیمت بلیت صندلی های خالی را از مســافران دریافت 
می کنیم.  طی روزهای گذشــته نمایندگان مجلس نسبت به افزایش 
یافتن قیمت بلیت قطار انتقاد کردند و آن را خارج از توان مســافران 
دانستند. محمدرضا رضایی کوچی رئیس کمیسیون عمران مجلس 
شورای اسلامی در این باره گفت: مساله این است که اگر قصد داریم 
بار مســافر را از جاده ها به سمت قطار ببریم باید برای مردم جاذبه 
ایجاد کنیم و در گام اول بایــد از نظر اقتصادی برای مردم به صرفه 
باشد تا آنها شبکه ریلی را ترجیح دهند اما افزایش قیمت بلیت قطار 
منجر به هدایت مســافر از حوزه ریلی به سمت جاده ها می شود.این 
اظهارات در حالی مطرح شــده است که محمد رجبی رئیس انجمن 
صنفی شرکت های حمل ونقل ریلی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: 
قیمت بلیت قطار افزایش پیدا نکرده است و پیش از این چنین قانونی 
وجود داشت که اگر مسافری صندلی خالی را کنارش بخواهد باید صد 
درصد پول بلیت آن را پرداخت کند. در شرایط کنونی شیوع ویروس 
کرونا دولت از حوزه ریلی خواســت تا قانــون ۵٠ درصد را برای 
پذیرش مسافر در کوپه ها اجرا کنند و در این راستا با توجه به اینکه 
دولت هیچ حمایتی از ما نکرد، درخواست دادیم تا مسافران ۵٠ درصد 
بلیت صندلی های خالی را پرداخت کند.وی افزود: پس از پیگیری های 
فراوان مصوب شــد تا مردم تنها ۲۵ درصد از این هزینه را پرداخت 
کنند که البته تنها مسافرانی است که این هزینه هایاضافه برایشان اعمال 
می شود که در کوپه هایی با صندلی خالی هستند اما خانواده هایی که 
با هم سفر می کنند می توانند کوپه هایی به اندازه تعداد خودشان تهیه 
کنند تا مشمول این قانون نشوند. رجبی تصریح کرد: شیوع ویروس 
کرونا، افزایش نرخ ارز و تورم هزینه های عملیاتی شرکت های حمل 
و نقل ریلی را چند برابر افزایش داده اند در حالی که دولت هیچ گونه 
منابعی برای جبران این هزینه ها به شرکت های ریلی در نظر نگرفته اند 
و حتی تسهیلات کرونایی که تقریبا به همه بخش ها اختصاص پیدا 
کرده است، تاکنون به حوزه ریلی پرداخت نشده است.رئیس انجمن 
صنفی شرکت های حمل ونقل ریلی با تاکید بر اینکه نمی توان با دست 
خالی حمل ونقل ریالی را مدیریت کرد و تراز منفی مالی برای شرکت ها 
زیبنده نیست، گفت: شرکت های حمل ونقل ریلی در شرایط کنونی در 
آستانه توقف فعالیت قرار دارند و نگرانی های آنها برای سال های آتی 
بیشتر و بیشتر می شود. چراکه در سال جاری مجموعه حمل نقل ریلی 
بالغ بر یک هزار و یکصد میلیون دیده است و حتی توان خرید نیازهای 
خود را برای سال های بعدی ندارد. بنابر این در شرایطی که دولت هیچ 
کمکی به حمل نقل ریلی نکرده است. شرکت های این حوزه نمی توانند 
از جیب خودشان هزینه های اضافی را پرداخت کنند بیشتر از این زیان 
ببینند چراکه تنها درآمد شرکت های حمل و نقل ریلی، بلیت قطارهایی 

است که آنها می فروشند. 

 سرویس اقتصادی // مدیرعامل شرکت پالایش 
نفت بندرعباس گفت: در راســتای احداث یک 
رشــته خط لوله فرعی انتقال نفت خام خوراک 
پالایشــگاه از خط لوله اصلی گوره به جاسک، با 
شــرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی 
ایران در خصوص انجام مطالعات و اقدامات لازم 

مکاتبات انجام شده است. 
هاشم نامور اظهارداشــت: طبق توافقات اولیه مجوز 
لازم بــرای ایجاد انشــعاب از خط لوله یادشــده تا 
پالایشــگاه نفت بندرعباس برای انتقال نفت خام به 
طــول ۳۸ کیلومتر و قطر ۳٠ اینچ دریافت شــده که 
طراحی بنیادی و تهیه نقشه های اولیه طرح در دست 

اقدام است.
وی ادامه داد: در راســتای تامین خوراک نفت خام 
پالایشــگاه بندرعباس از مســیر دریایی و انتقال با 
کشــتی و کاهش ریسک تولید مطالعاتی برای اتصال 
پالایشــگاه بندرعباس به خط لوله گوره به جاسک 

انجام گرفته است.
مدیرعامل شــرکت پالایش نفت بندرعباس، تضمین 
اســتمرار عملیــات تولید فرآورده هــای نفتی را از 
ماموریت اصلی شــرکت پالایش نفــت بندرعباس 

عنوان کــرد و افزود: در اجرای این ماموریت باید از 
کاهش خوراک به ویژه در شرایط بد آب و هوایی به 
دلیل نبود امکان پهلودهی کشــتی در مبدا و یا مقصد 
پیشــگیری کرد به همین منظــور تامین نفت خام از 

طریق خط لوله از طرح های مهم این شرکت است.
 نامور افزود: این طرح علاوه بر کاهش ریســک های 
عملیاتی ناشــی از کمبود نفت خــام موجب انعطاف 
پذیری عملیات، کاهــش هزینه های انتقال نفت خام 
و جلوگیــری از آلودگی زیســت محیطــی دریایی 
می شود.وی یادآورشد: در صورت تامین نفت خام از 
طریق خط لوله می توان با تغییر کاربری اســکله نفتی 
موجود در بندرعباس از آن اسکله به منظور صادرات 
فرآورده های تولیدی مازاد پالایشــگاه استفاده کرد 
ضمن اینکه در شرایط خاص می توان از این اسکله به 

صورت دو منظوره نیز استفاده نمود.
 طرح توسعه پایانه نفتی جاســک به عنوان آخرین 
حلقه از زنجیره طرح ملی و راهبردی انتقال نفت خام 
از گوره به جاسک، شامل ۳ مجموعه خطوط لوله ۴۸ 
اینچ خشکی و سیستم های اندازه گیری، 6 رشته خط 
لوله ۳6 اینچ زیردریایی، ۳ مجموعه چندراهه دریایی 

و ۳ مجموعه گوی شــناور به همراه تجهیزات جانبی 
اســت که باید مرحله نخست آن تا پایان سال جاری 

به بهره برداری برسد.
پالایشــگاه نفــت بندرعباس به عنــوان مدرن ترین 
پالایشــگاه نفت خام با ظرفیت پالایش ۲۳۲ هزار 
بشکه در روز به بهره برداری درحالی بیست و سومین 
ســال فعالیت خود را پشت سر می گذارد که در طول 
فعالیــت خود علاوه بر اجرای ماموریت و رســالت 
اصلی اش مبنی بر تولیــد فرآورده های نفتی، حرکت 
در راستای توسعه کمی و کیفی فرآورده ها را با هدف 
پاســخ به الگوی مصرف جامعه و صیانت از محیط 
زیست با تولید سوخت پاک مطابق با  استانداردهای 
روز دنیا را نیز در برنامه های اصلی خود قرار داد. هم 
اکنون خوراک این پالایشــگاه شامل نفت خام سبک 
جزیره هنــگام، نفت خام ســنگین انتقالی از جزیره 
خــارک و میعانات گازی از منابع گازی ســرخون و 

عسلویه است.
در حال حاضر حدود ۱۸ درصد پالایش نفت خام و 
به تبع آن تامین فرآورده های نفتی مورد نیاز کشــور 
در پالایشــگاه نفت بندرعباس تنها پالایشگاه تصفیه 

نفت خام سنگین ایران تولید می شود و با این ظرفیت 
علاوه بر هرمزگان، فرآورده های مورد نیاز 6 اســتان 
از جمله سیستان و بلوچســتان، کرمان، یزد، فارس، 
بوشــهر و خراســان جنوبی در این پالایشگاه تولید 

می شود.
به گزارش ایرنا ؛ گازمایع، بنزین موتور، سوخت جت 

)ATK(، نفت سفید، نفت گاز، نفت کوره محصولات 
اصلی پالایشگاه نفت بندرعباس را تشکیل می دهند 
و در کنار آنها وکیوم باتوم، وکیوم ســلابس، گوگرد، 
لوبکات ســنگین، آیزوریســایکل و حلال ۴٠۲ نیز 
فرآورده هــای ویــژه تولیدی در این پالایشــگاه را 

تشکیل می دهند.

مدیرعامل شرکت پالایش نفت خبر داد 

مشارکت نفت بندرعباس در طرح انتقال نفت خام گوره به جاسک

گروه خبر // مدیر بنادر و دریانوردی شهید 
باهنر و شرق استان گفت: عملیات احداث 
سیســتم اطفاء حریق بندر ســیریک با 
اعتباری بالغ بر ۲00 میلیارد به پایان رسید و 
سایر بنادر شرق استان  نیز تا پایان سال به 

این سیستم تجهیز خواهند شد.
به گــزارش خبرنگار دریا ، »حمید رضا محمد 
حسینی تختی«  با اشاره به روند تکمیل سیستم 
اطفاء حریق  بنادر شرق بر اساس برنامه ریزی 
صورت گرفته اظهارداشت: سیستم اطفاء حریق 
بندرگاه ســیریک با اعتباری بالغ بر20 میلیارد 
تومان پس از نصب و انجام تســت های نهایی  
وارد مدار شد.وی افزود : بر اساس برنامه، پایان 

سال موعد مقرر بهره برداری از سیستم
اطفاء حریق ســایر بنادر شــرق استان است 
.محمد حســینی تختی ضمن تشریح اقدامات 
صورت گرفته در پــروژه اطفاء حریق بندرگاه 
چند منظوره سیریک اظهار داشت: در این پروژه  

سه هزار و 200 متر لوله از نوع فولادی و پلی 
اتیلن، نصب ایستگاه شناور، ساخت 2 دستگاه 
ساختمان پســت برق و پســت پاساژ، نصب 
۳ عدد پمپ )دیــزل پمپ،الکترو پمپ،جوکی 
پمپ(  و همچنین 22 عــدد برج مانیتور تاور 
نصــب و بهره برداری از آن آغــاز گردید.این 
مقام مســئول تجهیز بنــادر کوچک در جهت 
تامین ایمنی محوطه های عملیاتی، اســکله ها، 
انبارها و همچنین  پیشگیری از حوادث احتمالی 
وجلوگیری از آســیبهای جانی و مالی،  را از 
مهمترین اهداف اجرای پروژه های سیستم اطفاء 
حریق در بنــادر تحت مالکیت عنوان کرد.لازم 
به ذکر اســت؛ بندر چند منظوره سیریک با در 
اختیار داشتن دومین حوضچه بزرگ استان از 
توانایی پذیرش انواع شناورهای سنتی و فلزی 
برخوردار بوده و توســعه ای این بندر در قالب 
نقشــه راه طرح جامع بنادر بازرگانی کشور با 

پیشرفت فیزیکی مطلوب  در حال اجر است .

مدیر بنادر و دریانوردی شهید باهنر و شرق هرمزگان خبر داد 

تجهیز سایر بنادر شرق به سیستم اطفاء حریق 
تا پایان سال

منطقه  بندرگاه   // اقتصادی  سرویس 
آزاد کیــش می تواند کانــون اصلی 
در حوزه  کلان  اهداف  به  دســتیابی 

اقتصاد دریا محور باشد. 
 از ابتــدای دولت یازدهم و بر اســاس 
اقتصاد  رهبــری،  معظم  مقــام  تاکیدات 
دریامحــور با هــدف ثروت ســازی و 
اشتغالزایی، بیشتر مورد توجه قرار گرفت.

از آنجا که گستره های آبی یکی از عناصر 
قدرت سیاســی و ظرفیتی برای رشــد 
اقتصادی کشور محسوب ، و دریا به عنوان 
بســتر مبادله بخش زیــادی از کالاهای 
تجاری دنیا موجب افزایش توان اقتصادی 
هر کشوری می شود، محور اصلی فعالیت 
در مرکز نوآوری سازمان منطقه آزاد کیش 

نیز توجه به اقتصاد دریا است.
و  دانش بنیــان  شــرکت های  حضــور 
دانشگاه های برتر کشور در جزیره کیش 
به عنوان ســرمایه های ارزشــمند علمی 
و پژوهشــی می توانــد در انجــام امور 
زیرساختی و فعالیت های گسترده عمرانی 
و رونق بخشی اقتصاد دریا نقش مهمی ایفا 

می کند.

مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد کیش نیز 
در این خصوص تغییر نگرش ســنتی به 
فعالیت های حــوزه دریا و تقویت صنایع 
نوظهور با همکاری شرکت های دانش بنیان 
در این عرصه را از راهکارهای مهم توسعه 

اقتصاد دریا محور عنوان کرده است.
غلامحسین مظفری پیشتر با اشاره به ۱۹٠ 
هزار کیلومتر مربع گستره دریایی و حدود 
۵ هــزار و ۸٠٠ کیلومتر نوار ســاحلی، 
دسترسی به دریا در شــمال و جنوب و 
آب های آزاد )اقیانــوس هند(، مجاورت 
با منطقه استراتژیک خلیج فارس و تنگه 
هرمز و قرارگرفتن درکریدورهای ترانزیتی 
بین المللی را عامل برخورداری ایران از  
نقشی کلیدی و حساس در منطقه و جهان 

برشمرده است.
از این رو مســئولان منطقــه آزاد کیش 
بــرای تقویت چنین ظرفیــت بی نظیری 
برنامه ریزی دقیقی داشته اند تا در شرایط 
فعلی از دریا به عنوان بزرگ ترین محور 
تجارت بین الملل بهــره گیرند و موجب 

رونق همه جانبه این منطقه آزاد شوند.
نقش ویژه مناطق آزاد در توســعه اقتصاد 

دریا محور مسئولان سازمان منطقه آزاد 
کیش را بر آن داشــته تا با زمینه سازی 
برای  برداشتن گامی بلند در حوزه اقتصاد 
آبی در آینــده نزدیک، این منطقه بر نظام 
برنامه ریزی و بودجه ریزی کشــور نیز 

تاثیری ملموسی داشته باشد.
آزاد کیش،  منطقه  اســتراتژیک  موقعیت 
وجود بندر تجاری مجهزی که در شــمال 
شــرقی این جزیره واقع شده و همچنین 
عدم دسترســی به حمل و نقل جاده ای، 
موجب می شــود تا این بندرگاه شاهرگ 
حیاتی حمل و نقل و تســریع و توســعه 
فعالیت های دریایی و اقتصادی به شمار 

آید.
این بندر دو موج شــکن غربی و شــرقی 
را شامل می شــود که طول نهایی آنها به 
ترتیب بالــغ بر یک هزار و ۱۷۴  و ۹۷٠ 

متر می باشد.
علاوه بــر حوضچه قدیمی بندر کیش دو 
حوضچه جدید با مســاحت حدود ۱٠6 

هکتار نیز در این محل تعبیه شده است.
 بنــدر کیش در حال حاضــر دارای ۲٠ 
پســت اســکله عمومی، نفتی، رو-رو و 

مســافری با ظرفیت حداکثری آبخور ۷ 
متر و نیم در حوضچه شــماره یک بوده 
و در حوضچه شماره دو نیز اسکله هایی 
باظرفیت۱۲ هزار تن ولایروبی با آبخور ۹ 

متر و نیم می باشد.
ساخت اســکله های جدید در حوضچه 
شماره ۳ این بندر نیز در دستور کار قرار 
گرفته که امکان پهلودهی شناورهای ۳۵ 
هزارتن با آبخور۱۴ متر را پس از اجرا در 

بندرگاه کیش فراهم می سازد.
بندرگاه کیش مجهز به یک پایانه مسافری 
دو طبقه به مســاحت ۱۱ هزار مترمربع 
اســت کــه دارای دو ســالن ورودی و 
خروجی برای ســرویس دهی به مسافران 
داخلــی، خارجی و کارکنان شــاغل در 

سکوهای نفتی است.
بهره گیری از شرکت های دانش بنیان فعال 
در حوزه دریایی، راه اندازی مســیرهای 
گردشــگری برای توسعه مبتنی بر دریا با 
اســتفاده از امکانات خوب بندری کیش 
از جمله اقداماتی اســت که در دستورکار 

سازمان منطقه آزاد کیش قرار دارد.
به گزارش فارس ، گفتنی است در تمامی 
فعالیت های ساحلی و دریایی کیش مسائل 
زیســت محیطی، با حساســیت بالایی 

رعایت می شود. 

بندر تجاری کیش شاهرگ حیاتی اقتصاد جزیره و حمل و نقل کالا

سرویس اقتصادی // مدیرعامل منطقه ویژه 
اقتصادی صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس از 
تخلیه 4۵هزار واگن از محصولات کنسانتره و 
گندله در این منطقه عظیم اقتصادی خبر داد 
و گفت: خام فروشی مواد معدنی تقریباً به صفر 
رسیده و بیشــتر عملیات تخلیه و بارگیری 

مربوط به کارخانجات داخلی است.
 حســن خلج طهرانی با اشــاره بــه اینکه این 
منطقــه عظیم اقتصادی در حــال حاضر به یکی 
از قطب های تأثیرگذار ســرمایه گذاری در کشور 
تبدیل شــده اســت، گفت: اهمیــت منطقه ویژه 
اقتصــادی خلیج فارس در بازتعریف تســهیلات 
به خصوص در بخش زمین،  کلان سرمایه گذاری 
انرژی و تعرفه های گمرکی اســت که با توســعه 
آن، ظرفیــت ســرمایه گذاری در داخل کشــور 
بیش ازپیش افزایش می یابد.وی با اشــاره به این 
که بهره برداری در منطقه ویژه خلیج فارس به مثابه 
تخلیه و بارگیری مواد فله معدنی تعریف می شود، 
افزود: تســهیل شرایط تحقق آن، در راستای بهره 
شرکت های تابعه و مستقر در مجموعه، از اهمیت 

بسیاری برخوردار است.

مدیرعامــل منطقه ویژه اقتصادی صنایع معدنی و 
فلزی خلیج فارس تصریح کــرد: طی ۱٠  ماهه  
ســالجاری ، عملیات تخلیه ۴۵ هــزار واگن از 
محصولات کنســانتره و گندله برای شرکت های 
فولادسازی شــامل فولاد هرمزگان، فولاد کاوه، 
صبا فــولاد و مادکوش نیز صــادرات صورت 
گرفت.خلج طهرانــی اضافه کــرد: از نیمه دوم 
ســال ۱۳۹۸ تاکنون، با ایجاد تعرفه بر صادرات 
مواد معدنی از طرف دولت به منظور جلوگیری از 
خام فروشی مواد معدنی، صادرات در منطقه ویژه 
خلیج فارس تقریباً به صفر رسید و بیشتر عملیات 
تخلیه و بارگیــری مربوط به کارخانجات داخلی 

منطقه بوده است.
وی افزود: این مســئله با توجه به حجم تخلیه و 
بارگیری طی ســال های گذشته، فرصت مناسبی 
برای تکمیل و به روزرســانی عملیــات اورهال 
ماشین آلات و دستگاه های مورداستفاده در منطقه 
ویژه اســت. خلج طهرانی بیان داشت: بااین حال، 
منطقه ویــژه خلیج فارس همچون گذشــته و با 
سیاســت راهبردی و توسعه محوری که در پیش 
گرفته است، ســعی دارد تا با تسریع در عملیات 

اورهال اساسی ماشین آلات مورداستفاده و سایر 
اقدامات لازم، زمینه تخلیه و بارگیری مواد معدنی 
را از اسکله و ســایر زیرساخت های منطقه ویژه 

خلیج فارس با سرعت و کیفیت بهتر فراهم آورد.
وی تشــریح کرد: ازجمله اقدامات انجام  شــده 
می توان به ساخت و نوســازی و تعویض باکس 
مربوط به جک های دامپر واگن برگردان شمالی و 
جنوبی و نیز تعمیر اساسی کف دامپر جنوبی اشاره 
کرد که به دلیل فرسودگی و شکستگی های مداوم، 
سالیانه جمعاً بین سی الی چهل روز توقف تخلیه 

در پی داشت.
بومی سازی با هدف ارتقای ایمنی

مدیرعامــل منطقه ویژه اقتصــادی خلیج فارس، 
بومی سازی و ســاخت صفحه پرشرپلیت مربوط 
به اســپلایس گرم )پخت( نــوار نقاله، را از دیگر 
اقدامــات مهم قلمداد کرد و گفــت: این قطعات با 
بالاترین ســطح کیفیت طراحــی و صرف کمترین 
هزینه تولید، پس از آزمایش های لازم انجام شــد 
و جایگزینی بهتر و ایمن تر برای پرشربگ ساخت 
آلمان به حســاب می آید.وی افزود: هوپرهای بتنی 
واگن برگردان شمالی که به دلیل حجم زیاد تخلیه 
مواد معدنی باعث خوردگی شدید و ایجاد حفره در 
دیوارهای بتنی هوپرها شده بود، طی همین پروسه، 
نوسازی و اصلاح شد.خلج طهرانی گفت: تا پیش از 
اصلاح آن، وجود چنین مشکلی باعث می شد مواد 
معدنی تخلیه شده در داخل حفره ها جمع و با سایر 
مواد معدنی ترکیب شــوند که این مسئله نارضایتی 
مشتریان و صاحبان کالا، به خصوص کارخانجات 

داخلی را به همراه داشت.
به گــزارش فارس ، وی در پایان اظهار داشــت: 
از طرف دیگر تعمیرات آن نیــاز به صرف زمانی 
طولانی داشت که با توجه به حجم بالای عملیات 
تخلیه، این امکان وجود نداشــت ولی با شــرایط 
پیش آمده، زمــان کافی در اختیار ما قرار گرفت تا 
بتوانیم به درستی این هوپرها را نیز به روش جدیدتر 

و بهتر نوسازی کنیم. 

تقویت زیرساخت های تخلیه و بارگیری در منطقه ویژه خلیج فارس

سرویس اقتصادی //  مدیرکل غله و خدمات بازرگانی 
اســتان هرمزگان گفت: محموله کشتی ۲۷ هزار تنی 
روغن خام خوراکی در بندر شهید رجایی بندرعباس 

پهلو گرفت. 
مســعود دشــوارگر با اعلام این خبر به رســانه ها افزود: 
محموله این کشــتی تا سه روز آینده  تخلیه و سپس برای 

تصفیه به کارخانه های سراسر کشور  فرستاده می شود.وی 
بیان داشت: روغن های خام خوراکی روزانه با ۱00  تانکر 
حمل روغن و ۶00 تن حمل ریلی به سراسر کشور ارسال 

می شود.
مدیرکل غله و خدمات بازرگانی هرمزگان اظهارداشــت: 
علاوه بر این قرار اســت ســه کشــتی حامل روغن خام 
خوراکی نیز تا پایان ســالجاری در بندر شهید رجایی پهلو 

گیرد.
به گزارش ایرنا ؛ دشــوراگر یادآورشد: هم اکنون نیز بیش 
از ۱۳۵ هزار تن روغن خام در مخازن روغن بندرشــهید 
رجایی ذخیره شــد.وی گفت: ســهم روغن خام خوراکی 
هرمزگان ماهانه به طور میانگین 2 هزار و ۵00 تن اســت 

که به تنها کارخانه روغن استان ارسال می شود.

مدیرکل غله وخدمات بازرگانی هرمزگان:

کشتی حامل روغن خام خوراکی در بندرشهید رجایی پهلوگرفت

 ســرویس اقتصــادی // در پی هجوم 
مســافران به بنادر جنوبی کشور و بروز 
نگرانی هایــی در این زمینه مدیر ایمنی، 
بهداشت و محیط زیست سازمان بنادر و 
دریانوردی اعلام کرد: برای کنترل و رصد 
بیشــتر در این زمینه تست فوری کرونا 
از مســافرانی که می خواهند از شناورها 
استفاده کنند، گرفته می شود و با استفاده 
از نظارت ها و ســختگیری های بیشــتر 
هجوم مســافران به بنادر جنوبی کشور 

کمتر شده است. 
اوایل بهمن مــاه نگرانی هایی درباره هجوم 
مسافران به استان های جنوبی به ویژه بنادر 
شهید حقانی که به جزایر کیش و قشم منتهی 
می شود، به وجود آمد و تصاویری از آن نیز 

در فضای مجازی به اشــتراک گذاشته شد. 
چرا که براســاس آمارها تعداد مسافران این 
مناطق در بازه زمانی مذکور سه برابر نسبت 

به هفته های قبل از آن بیشتر شده بود.
در این راستا چنگیز جوادپور - مدیر ایمنی، 
بهداشت و محیط زیست ســازمان بنادر و 
دریانــوردی اظهار کــرد: در پروتکل های 
اســتانی و منطقه ای تغییراتی به وجود آمد 
که باعث شــد هجوم مسافران به بندر شهید 
حقانی کمتر شــود که یکــی از آنها فعال تر 
شدن سامانه ماســک است و بر این اساس 
همه افرادی که بــه جزایر جنوبی می آیند و 
قصد ورود به پایانه های مسافری مانند پایانه 
بندر شهید حقانی را دارند از این طریق رصد 

می شوند.
وی افزود: مشــکلی که در این زمینه داریم 
این اســت که بعضاً افرادی که تست کرونای 
آنها مثبت شده است در سامانه ماسک قابل 
ردیابی نیستند و این مساله را اعلام کرده ایم 
و امیدواریم هر چــه زودتر ارتباط وزارت 
بهداشت و سازمان بنادر از این طریق تسهیل 
شــود و بتوانیم همه افــراد مبتلا به کرونا و 
آنهایی که تستشــان مثبت شــده اســت را 
شناسایی کنیم. مدیر ایمنی، بهداشت و محیط 
زیست ســازمان بنادر و دریانوردی با بیان 
اینکه مسلماً از ورود افراد مشکوک و مبتلا 
به شیوع ویروس کرونا به پایانه های بندری 
جلوگیری خواهیم کــرد، گفت: یکی دیگر 

از مشــکلاتی که در زمینه رصد مســافران 
به مناطــق جنوبی و پایانه های مســافری 
بندری داریم این است که آنها در داخل این 
مجموعه ها رصد می شوند و به نظر می رسد 
بهتر اســت با کمک وزارت بهداشت بتوانیم 
جایــی خارج از این پایانه هــا و در مبادی 
ورودی برای پزشکان و پرسنل ایستگاه های 
وزارت بهداشــت در نظر بگیریــم تا افراد 
مشکوک قبل از ورود به پایانه های مسافری 
بنادر شناســایی شده و در صورت مشکوک 
بودن به کرونا اجازه ورود به آنها داده نشود.

جوادپــور تاکید کرد: یکــی دیگر از نکاتی 
که به نظر می رســد در این زمینه باید دقت 
بیشتری به آن شود این است که افراد مبتلا و 
مشکوک باید قرنطینه شوند و به آنها اجازه 
داده نشــود تا خودشان انتخاب کنند چراکه 
این افراد رها شــوند تا رسیدن به مقصد یا 

منزلشان دیگران را هم مبتلا خواهند کرد.

مدیر ایمنی و بهداشت سازمان بنادر و دریانوردی اعلام کرد

 اجباری شدن تست کرونا برای سفرهای دریایی

ســرویس اقتصادی //معــاون نظارت بر 
کالاهای مصرفی و شــبکه های توزیعی و 
اقتصادی سازمان حمایت مصرف کنندگان 
و تولیدکننــدگان تاکید کــرد که مبنای 
برخــورد با تخلفات در خرده فروشــی ها 
قیمت ۲0 هــزار و 400 تومــان برای هر 
کیلوگرم مرغ اســت و تا زمانی که ستاد 
تنظیم بازار قیمت جدیدی اعلام نکند مبنا 

همین باقی می ماند.   
در پی اظهارات حبیب اسدالله نژاد،  نایب رئیس کانون 
انجمن صنفی مرغداران گوشتی که گفته بود فروش 

مرغ بیش از ۲۷ هزارتومان گرانفروشی است، سید 
داوود موسوی،  معاون نظارت بر کالاهای مصرفی 
و شبکه های توزیعی و اقتصادی سازمان حمایت، در 
یک برنامه خبری گفت: در آخرین جلسه ستاد تنظیم 
بازار، با پیشنهاد وزارت جهاد کشاورزی که بر اساس 
میزان تامین نهاده ها ارائه شد، قیمت مصوب مرغ به 
ازای هر کیلوگرم ۱۳ هزار و ۱٠٠ تومان تعیین شد و 
هر استان تا سقف ۱٠ درصد اختیار تغییر این قیمت را 
دارد. بنابراین بیشترین قیمت درب مرغداری ۱۴ هزار 
و ۴٠٠ تومان است. قیمت هر کیلو مرغ در سطح بازار 
نیز ۲٠ هزار و ۴٠٠ تومان تعیین شده است.  به گفته 

وی در این جلســه عنوان شده که ۸۵ درصد ذرت 
و ۵۵ درصد کنجاله با قیمت مصوب تامین می شود.  

موسوی با تاکید بر اینکه تامین مرغ تهران و سایر 
استان ها در شرایط فعلی باید از سوی وزارت جهاد 
کشاورزی انجام شود، تصریح کرد: زمانی که صد در 
صد نهادها با قیمت مصوب تامین نمی شد، وزارت 
جهاد کشاورزی نیاز روزانه تهران، یعنی ۹٠٠ تن را 
با مرغ گرم و منجمد تامین می کرد.   این مقام مسئول 
با بیان اینکه سازمان حمایت در حلقه بعدی می تواند 
بر بازار نظارت کنــد، اظهار کرد: مبنای برخورد با 
تخلفات در خرده فروشی ها قیمت ۲٠ هزار و ۴٠٠ 

تومان برای هر کیلوگرم مرغ است و تا زمانی که ستاد 
تنظیم بازار قیمت جدیدی اعلام نکند مبنا همین باقی 
می ماند.  وی افزود: نظارت ها در بخش خرده فروشی 
از سوی سازمان های صنعت، معدن و تجارت )صمت( 
استان ها انجام می شود. اما در صورتی که تخلف از 
سوی مرغداران انجام شود، وزارت جهاد کشاورزی 
باید پرونده آنها را به سازمان های صمت ارسال کند 
تا با این واحدها خورد شود.گفتنی است که قیمت هر 
کیلو گوشت مرغ در روزهای اخیر به ۳٠ هزار تومان 
رسیده است. اخیرا نایب رئیس کانون انجمن صنفی 
مرغداران گوشتی، گفت که قیمت واقعی مرغ، قیمت 
مصوب تنظیم بازار یعنی ۲٠ هزار و۴٠٠ تومان نیست. 
قیمت واقعی مرغ زنده با توجه به افزایش مولفه های 
تولید براساس آنالیز تشکل ها ۱۷ هزار و ۵٠٠ تومان 
و قیمت مرغ گرم نیز ۲۴ تا ۲۵ هزار تومان می شود. 

سازمان حمایت اعلام کرد 

قیمت مصوب مرغ هنوز ۲0 هزار و 400 تومان است
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حوادث

حوادث جهان
   تلاش برای غرق کردن فرزند در رودخانه منجمد

 زنی که قصد داشت فرزند خود را در رودخانه منجمد ویرجینیای آمریکا 
غرق کند بازداشت شد.متهم » لسلی جردن کوئیکندال« ۳۸ ساله قصد داشته تا 
فرزند خود را به قتل برساند که توسط ماموران آتش نشانی و پلیس دستگیر 
شده است.بنا بر گزارش های پلیس متهم در حالیکه نوزاد چند ماهه خود را 
در آغوش گرفته بود سعی داشــت تا نوزاد را در آب های منجمد رودخانه 
غرق کند که چند تن از رهگذران متوجه رفتار غیر عادی او شده و با اورژانس 
و آتش نشــانی تماس گرفته اند.ماموران پلیس به همراه آتش نشانی دست 
به کار شــده و مادر بی رحم را به همراه فرزندش از رودخانه بیرون کشیدند 
.آخرین اطلاعات منتشر شده نشان میدهد که نوزاد چند ماهه به نزدیک ترین 
بیمارستان منتقل شــده و مادرش نیز به جرم قتل وی تحت بازداشت قرار 
گرفت.شاهدان ماجرا به ماموران پلیس بیان کردند که مادر و کودک حدود ۱٠ 

تا ۱۵ دقیقه در آب یخ بوده اند که ماموران آنها را نجات دادند.

توزیع مواد مخدر 
در پوشش فروش ساندویچ های هات داگ

 پلیس قاچاقچیانی را که در پوشش رستوران فروش هات داگ مواد مخدر 
را به دست مشتریانشــان می رساندند دستگیر کرد. صاحبان این رستوران 
در فلوریدا آمریکا در پوشش فروش ساندویچ هات داگ با مشتریان خود 
قرار می گذاشــت و مواد مخدر را به دستشان می رساند.بنا بر گزارش های 
پلیس صاحب رستوران به نام » لوئی یانگ لاو« به جرم قاچاق مواد مخدر 
بازداشــت شده اســت.کارآگاهان پلیس اعلام کردند که دستگیری متهم و 
همدســتانش در پی عملیاتی که ماهها وقت پلیس را گرفته بود انجام شده 
است.با بازداشت این متهمان مقادیر زیادی کوکائین ، ماری جوانا، فنتانیل، 
زاناکس، اکســی کدون ، هیدروکدون و بیــش از ۱۸ هزار دلار پول نقد نیز 
بدست آمده است.بنا بر اطلاعات منتشر شده با دستگیری متهم خانه وی نیز 
مورد بررســی قرار گرفت و ماموران پلیس ۵٠٠ هزار دلار پول نقد نیز در 

خانه متهم اصلی پرونده یافتند.

تیراندازی در آریزونا
 ۲ کشته و زخمی برجای گذاشت

 تیراندازی در یک مرکز خرید در فنیکس آریزونا دستکم یک کشته 
برجای گذاشــت.  تیراندازی در یک مرکز خرید در فنیکس آریزونا که 
پیش از این نیز صحنه تیراندازی بود، یک کشــته و یک زخمی برجای 
گذاشت.بر اساس اعلام پلیس آریزونا، تحقیقات مقدماتی نشان می دهد 
این تیراندازی در پی مشــاجره میان یک مشتری و فروشنده رخ داده، 
سپس دو نفر اسلحه های خود را بیرون آورده و به سمت یکدیگر نشانه 
رفتــه اند. در نهایت هم یک نفر در این حادثه کشــته و یک نفر زخمی 
شــده است.گفته می شود پیش از رســیدن پلیس به محل، مظنونان این 
حادثه از محل فرار کرده اند.در ماه مارس ســال گذشــته نیز یک پسر 
نوجوان در تیراندازی در همین مرکز خرید جان خود را از دســت داد 
و در ســال ۲٠۱۹ میلادی هم پلیس فنیکس مردی را که گفته می شــد 
دو نفر را در پارکینگ همین مرکز خرید به قتل رســانده بود، به ضرب 

گلوله کشت.

روابط عمومي     بياييد طراوت و شادابي را با مصرف آبزيان به روحمان هديه دهيم
 شيلات هرمزگان 

سرویس حوادث// سرهنگ لشکری از موفقیت 
مرزبانان در کشف ۶۵ هزار لیتر سوخت قاچاق 

در آب های شهرستان سیریک خبر داد.
سرهنگ عبداله لشــکری، فرمانده مرزبانی استان 
هرمزگان اظهار کــرد: مرزبانان پایــگاه دریابانی 
مینــاب پس از کســب خبــری مبنی بــر فعالیت 
قاچاقچیان ســوخت )جابه جایی به وسیله مشک 
های پلاســتیکی( در ســواحل شهرستان سیریک، 

بلافاصله برای بررسی موضوع اکیپ گشت دریایی 
این یگان را به محل اعزام کرد.

وی افزود: مرزبانان حین گشــت زنی در سواحل 

“خور کهنه شهر” شناورهای قاچاقچیان را مشاهده 
و برای بررسی بیشتر فرمان ایست را صادر کردند.

به گزارش شــبکه اطلاع رســانی هرمز؛جانشین 

کرد:  اســتان هرمــزگان تصریح  مرزبانی  فرمانده 
قاچاقچیان که با مشــاهده مرزبانان غافلگیر شده 
بودند، به منظور فرار از قانون اقدام به بریدن طناب 

مشک ها که به شناورها متصل بود، کردند و از محل 
متواری شدند.

سرهنگ لشکری با بیان اینکه تلاش مرزبانان برای 
دســتگیری متهمان ادامه دارد، گفت: ماموران پس 
از بررســی محل دو عدد محفظه پلاستیکی سوخت 
حاوی 6۵ هزار لیتر ســوخت از نــوع گازوئیل به 

ارزش ۱۹۵ میلیون ریال را کشف کردند.

جانشین فرمانده مرزبانی هرمزگان:

 ۶5هزار لیتر سوخت قاچاق در سیریک کشف شد

  

سرگذشت دزد فوق لیسانس!

در امتداد تاریکی

روزی که از ســر کنجکاوی و به پیشنهاد یکی از 
دوستانم موادمخدر مصرف کردم تا به قول معروف 
سرخوشی و لذت را تجربه کنم، هیچ گاه فکر نمی 
کردم در مدت کوتاهی مدرک فوق لیسانسم را روی 
تاقچه می گذارم و ابزار سرقت را به دست می گیرم 
تا ... این ها بخشــی از اظهارات مرد ۴۵ساله ای است 
که هنگام دستبرد به اموال داخل یک خودرو به همراه 
یکی از دوستانش در چنگ قانون گرفتار شده است. 
این سارق جوان پس از بازجویی در دایره تجسس در 
حالی که مدعی بود به دنبال احساس و عاطفه یخ زده 
اش می گردد، به مشــاور و مددکار اجتماعی کلانتری 
احمدآباد مشهد گفت: اگرچه در خانواده ای فرهنگی 
رشد کردم که هیچ وقت رنگ و بوی موادمخدر در منزل 
مان وجود نداشت اما از زمانی که به خاطر دارم قهر و 
آشتی، ناسازگاری و مشاجره های پدر و مادرم، فضای 
زندگی ما را زجــرآور و غیر قابل تحمل کرده بود. با 
این حال پدرم به شدت مراقب تحصیل من بود و برای 
درس و مدرسه ارزش ویژه ای قائل بود. در عین حال 
هیچ ارتباط عاطفی خوبی با هم نداشتیم و محبتی را 
نیز از جانب مادرم احساس نمی کردم. همه تلاشم این 
بود تا خلأهای عاطفی زندگی ام را با درس و مدرسه 
جبران کنم. بالاخره همزمان با پایان تحصیلاتم در مقطع 
کارشناســی، بلافاصله در یکی از رشته های مهم و با 

اعتبار کارشناسی ارشد پذیرفته شدم. 
ولی قبول شدن من در مقطع تحصیلات تکمیلی با طلاق 
پدر و مادرم همزمان شــد. با آن که خواهر و برادرانم 
ازدواج کرده بودند و هر کدام شــان موقعیت و منزلت 
اجتماعی آبرومندانه ای داشــتند، اما این ماجرا ضربه 
روحی و عاطفی شــدیدی به من وارد کرد زیرا دیگر 
بیشــتر از گذشته احساس پوچی، تنهایی و افسردگی 
می کردم. به گونه ای که حتی توانایی برقراری ارتباط با 
کسی را نداشتم و نمی توانستم آلام درونی ام را با کسی 
در میان بگذارم.  خلاصه به هر سختی بود دانشگاه را 
به پایان رساندم و عازم خدمت سربازی شدم. در همان 
دوره آموزشی با پسری آشنا شدم که فرزند طلاق بود و 
سرگذشتی مشابه من داشت. »باقر« که مدعی بود مدتی 
است به خاطر عزیمت به سربازی مواد مخدر مصرف 
نمی کند، تصمیم داشت بعد از پایان خدمت در مشهد 

بماند و نزد خانواده اش بازنگردد که در تهران ســاکن 
بودند. خیلی زود باقر به تنها مونس و همدم من تبدیل 
شد و تصمیم گرفتیم با هم کار کنیم، چون باقر همواره با 
پدرش بر سر مسائل مالی اختلاف داشتند. بالاخره هنوز 
خدمت سربازی ام تمام نشده بود که متوجه شدم باقر 
دوباره و به صورت تفریحی موادمخدر مصرف می کند. با 
آن که چند بار پیشنهادش را برای تجربه یک بار مصرف 
رد کردم ولی بالاخره تسلیم وسوسه های کنجکاوانه 
شدم و برای اولین بار طعم حشیش را چشیدم. به خاطر 
لذت و سرخوشی که بر اثر مصرف پیدا کردم، چند روز 
بعد نیز پای بساط باقر نشستم تا به قول معروف غم و 
غصه هایم را فراموش کنم و به این بهانه به سرخوشی 
هایم ادامه بدهم ولی طولی نکشــید که چشمانم را باز 
کردم و خودم را گرفتار در مرداب مواد افیونی دیدم. از 
آن روز به بعد همه سختی ها وتلاش هایم بر باد رفت 
و مدرک فوق لیسانسم را روی تاقچه گذاشتم چرا که 
دیگر برایم اعتباری نداشت و در هیچ جا به دلیل اعتیادم 

استخدام نمی شدم. 
 شعله های مواد مخدر همه آرزوهایم را سوزاند و آینده 
ام را به آتش کشــید، به طوری که احساس و عاطفه و 
عشق و علاقه ام یخ زده بود. در همین روزها که حتی 
به ازدواج نمی اندیشیدم،  پدرم از دنیا رفت ولی مرگ او 
هیچ تاثیری در زندگی ام نداشت به گونه ای که انگار هیچ 
اتفاقی نیفتاده است. بعد از مرگ پدرم مجبور شدم برای 
تامین هزینه های اعتیادم دست به سرقت بزنم. بنابراین با 
نقشه های باقر شروع به سرقت از خودروها  کردیم چون 
او قبلا به دلیل شاگردی در قفل سازی خودرو، باز کردن 
سریع در خودروهای مدل پایین را آموخته بود.  خواهر 
و برادرانم برای حفظ آبروی خودشان چند بار برای ترک 
اعتیاد مرا بستری کردند و پول در اختیارم گذاشتند اما 
همه ایــن تلاش ها بی فایده بود و من با اولین تعارف 
باقر دوباره پای بساط می نشستم و از همان روز دوباره 
ابزار سرقت را به دست می گرفتم. این بار نیز در کوچه 
ای خلوت مشغول دستبرد به اموال داخل یک خودروی 
پراید بودیم که ناگهان ماموران گشت کلانتری احمدآباد 
بر سرمان آوار شدند ودر حالی که هنوز شوکه بودیم ما 
را به کلانتری انتقال دادند ولی نمی دانم این بار احساس و 

عاطفه یخ زده و گم شده ام را خواهم یافت یا ... 

ســرویس حوادث// مرد بنکدار بعد از قتل یکی از 
بستگانش خود را از طبقه سیزدهم خانه اش به پایین 

انداخت و به زندگی اش پایان داد.
ساعت یک بامداد جمعه ۲۴ بهمن، صدای برخورد جسمی 
سنگین با زمین ساکنان یک کوچه در منطقه عوارضی کرج 
را هراسان به خیابان کشاند. با حضور در محل آنها با جسد 
خونین مرد جوانی رو به رو شدند که مقابل یک ساختمان 
۱۸ طبقه افتاده بود. وی که آرش نام داشت ساکن طبقه 
۱۳ همان ساختمان بود. وقتی مأموران وارد خانه شدند، 
دریافتند مرد جوانی نیز در خانه  به قتل رســیده است. 
گزارش این دو مرگ به بازپرس ساسان غلامی اعلام شد 
و بازپرس کشیک قتل پایتخت به همراه کارآگاهان اداره 
دهم پلیس آگاهی پایتخت و تیم بررسی صحنه جرم راهی 

محل شدند.
در ادامه بررسی ها همسر آرش که در زمان جنایت حضور 
داشت، مدعی شد شوهرش با مقتول به نام یاشار درگیر 

شــده و بعد از به قتل رساندن یاشار، خود را از پنجره به 
بیرون انداخته است.اجساد به دستور بازپرس شعبه سوم 
دادسرای امور جنایی تهران به پزشکی قانونی منتقل شد 
و تحقیقات تکمیلی از همسر و پسر متهم در این باره ادامه 

دارد.
گفت و گو با شاهد جنایت

چرا شوهرت دست به قتل زد؟ یاشار فامیل دور ما بود 
حدود ۵ ماه قبل آرش در دو نوبت به یاشار پول قرض 
داد. یکبار ۵٠ میلیون تومان و یکبار ۱۵٠ میلیون تومان، 
قرار بود یاشــار با این پول کار کند و بعد از مدتی پول 
را برگرداند اما این اتفاق نیفتاد. از طرفی به خاطر کرونا، 
شوهرم که بنکدار بود با مشکل مالی روبه رو شد و چندین 
بار از یاشار خواســت تا بدهی اش را تسویه کند.شب 
حادثه چه اتفاقی افتاد؟ یاشار حدود ساعت ۹ شب بود که 
به خانه مان آمد. من در اتاق پسر ۱۳ ساله ام بودم که ناگهان 
صدای دعوای شوهرم و یاشار را شنیدم. وقتی بیرون آمدم 

متوجه شدم شوهرم گوشی یاشار را شکسته، سعی کردم 
آنها را آرام کنم اما ناگهان همســرم به آشپزخانه رفت و 
چاقویی از آنجا برداشت و به یاشار حمله کرد. آنقدر این 
اتفاق سریع رخ داد که فرصت عکس العمل نداشتم و یاشار 
خونین روی زمین افتاده بود.همسرت چرا خودش را از 
پنجره پرت کرد؟آرش یک قرص سیانور خورد و بعد با 
چاقو به سمت ما آمد. ترسیده بودم، با پسرم به اتاق رفتیم 
و در را قفل کردم، بعد از لحظاتی هم صدای مهیبی به گوش 
رســید، از اتاق که بیرون آمدم متوجه باز بودن در بالکن 
شدم و دیدم آرش خودش را به پایین انداخته است.سیانور 
برای چی داخل خانه تان بود؟شوهرم بنکدار بود و برای 
موش های انبار محل کارش سیانور تهیه کرده بود. از طرفی 
آرش ترس از زلزله داشت و مدام می ترسید که زلزله بیاید 
و زیر آوار حبس شویم. به همین دلیل مقداری سیانور به 
خانه آورده بود که اگر زلزله آمد و زیر آوار ماندیم سیانور 

بخوریم که مرگ سختی نداشته باشیم.

سرویس حوادث// مرد جوان که به اتهام 
قتل همسر دومش در انتظار محاکمه بود، 
با جلب رضایت اولیای دم فقط از جنبه 
عمومی جرم در شعبه ۱۲ دادگاه کیفری 

استان تهران از خود دفاع کرد.
پاییز ســال ۹۷ زن جوانی کــه از پله های 
خانه اش سقوط کرده بود به بیمارستانی در 
تهران منتقل شــد اما وی که میترا نام داشت 
به علت خونریزی مغزی در بیمارستان فوت 
کرد؛  در تحقیقات صورت گرفته مشخص 
شــد که همسر وی به  نام آرمان در تماس با 
اورژانس و رساندن او به بیمارستان تعلل کرده 
است. بنابراین موضوع به پلیس اعلام شد و 

در ادامه آرمان مورد بازجویی قرار گرفت. 
وی نخســت مدعی شــد که همسرش به 

طور اتفاقی از پله ها پرت شده و چون فکر 
نمی کرده وضعیت جســمی او خیلی وخیم 
باشد دیر به اورژانس خبر داده است، اما در 
ادامه تحقیقات وی به قتل همسرش اعتراف 
کرد و گفت: روز حادثه با میترا جر و بحث 
کردیم و درگیر شدیم و پس از آن من او را از 
روی پله ها هل دادم اما حالا بشدت پشیمانم.
با توجه به اعترافات متهم و شکایت اولیای 
دم پرونده برای رسیدگی به شعبه ۱۲ دادگاه 
کیفری اســتان تهران فرستاده شد اما پیش 

از آغاز رســیدگی خانواده میترا از قصاص 
دامادشان اعلام گذشت کردند و متهم فقط به 
لحاظ جنبه عمومی جرم محاکمه شد. در این 
جلسه متهم با رد اتهام قتل گفت: من تلاش 
زیادی کردم که زندگی خوب و سالمی داشته 

باشم.
 من از همسر اولم به دلیل اختلافاتی که با هم 
داشتیم جدا شدم، اما حضانت دخترم به من 
سپرده شد. بعد از چند وقت با میترا آشنا شدم 
که  او هم از همسر سابقش یک دختر داشت 

وقتی باهــم ازدواج کردیم، اوایل همه چیز 
خوب بود و صاحب یک پسر هم شدیم اما 
رفته رفته اختلافاتمان زیاد شد ،چراکه او زنی 
عصبی بود و مدام با دیگران دعوا می کرد. روز 
حادثه در حال جابه جایی اسباب خانه بودیم 
که متوجه شدم پسرم گریه می کند. به سراغش 
رفتم که به یکباره صدایی شنیدم. خودم را به 
راهرو رساندم و دیدم میترا روی زمین افتاده، 
خواستم با اورژانس تماس بگیرم که گفت 
حالش خوب است و به همین خاطر تماس 
نگرفتم. اما چند ساعت بعد حالش بد شد و 
به ناچار با اورژانس تماس گرفتم و ساعاتی 
بعد هم فوت کرد.بعد از پایان اظهارات متهم 

قضات برای صدور رأی وارد شور شدند.

                        آگهی حصر وراثت 
آقای عبداله حاتمی فرزند عبدالرحمن به شناسنامه شماره ۴۲ از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان عبدالرحمن حاتمی فرزند اسمعیل به شماره شناسنامه 3۸3 و تاریخ تولد ۴ /۴/ 13۰۲ در تاریخ 1/ ۵  /1379 آخرین اقامتگاه خود در 

گذشته و ورثه حین الفوت وی عبارتند از 
1-عبدالله حاتمی فرزند عبدالرحمن به شماره شناسنامه ۴۲ متولد 17 /۲ / 13۴۲به نسبت) پسر متوفی( ۲- فاطمه حاتمی فرزند عبدالرحمن 

به شماره شناسنامه ۲7 1۶ متولد ۲ /۲ /13۴۴به نسبت) دختر متوفی(و دیگر وراثی ندارد لطفاً ضمن درج درروزنامه نتیجه را به این شورا ارسال 
فرمایید.

            شورای حل اختلاف کوشکنار 
  محمود مصلح

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

سرویس حوادث// تصادف یک دستگاه کشنده ولوو 
با ماک در جاده حاجی آباد - بندرعباس، دوکشته بر 

جای گذاشت.

به گــزارش خبرگزاری صدا و ســیما مرکز خلیج 
فارس؛ جانشین قرارگاه پلیس راه هرمزگان گفت: 
ایــن حادثه در محدوده ســرازیری، جاده حاجی 

آباد به بندرعباس رخ داد. ســرهنگ اســماعیل 
تنها افزود: در این تصادف دو سرنشــین کشــنده 
ولوو جان باختند.وی گفت: سرعت بالا و توانایی 
نداشتن راننده کشنده ولوو درکنترل خودرو، علت 

حادثه است.

دو کشته براثر تصادف در جاده حاجی آباد

خودکشی بعد از قتل فامیل دور

متهم به قتل در دادگاه: 
 همسرم خودش از پله افتاد

ســرویس حوادث// در کمربندی غربی 
کرمانشاه یک فقره قتل به وقوع پیوست؛ 

پلیس از شناسایی قاتل خبر داده است.
محمدرضا آمویی، معاون اجتماعی فرمانده 
این  استان در خصوص جزییات  انتظامی 
خبر، اظهار کرد: گزارش یک فقره قتل در 

کمربندی غربی شــهر کرمانشاه به نیروی 
انتظامی رسید.

وی افــزود: از بدو اطــلاع از این اتفاق، 
اقدامات تامینی و تجسسی برای شناسایی 
قاتل یــا قاتــلان در دســتور کار ویژه 

فرماندهی انتظامی قرار گرفت و مشخص 
شد که ضارب یکی از آشنایان مقتول بوده 

است.
به ضرب  قاتل  آمویی خاطرنشــان کرد: 
چند گلولــه متوفی که زن عموی خودش 

هست را به قتل رسانده و خودروی وی را 
فرماندهی  اجتماعی  می کند.معاون  سرقت 
انتظامی اســتان در پایان عنوان داشــت: 
قاتل شناســایی شده و تلاش های پلیسی 
برای شناســایی محل اختفــای فرد در 
حال انجام اســت، پس از دستگیری فرد، 
اطلاعات تکمیلی اطلاع رســانی خواهد 

شد.

قتل زن عمو به ضرب گلوله در کرمانشاه

    آگهی مناقصه عمومی  شماره  99-13۶

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان هرمزگان در نظر دارد مناقصه عمومی فوق را با مشخصات 
و شرایط کلی ذیل از طریق برگزاری مناقصه  ، به شرکت های واجد شرایط واگذار نماید.

الف ( شرح مختصر کارها :

  ب( محل تامًین اعتبار : از محل اعتبارات  استانی و ملی ج( شرایط متقاضی :  1- داشتن شخصیت حقوقی  2-  داشتن توانایی 
ارائه ضمانت نامه بانکی شرکت در فرآیند ارجاع کار و ضمانت نامه انجام تعهدات  3-دارا بودن رتبه 5 رشته راه و ترابری . لذا 
متقاضیانی که دارای شرایط مذکور در بند » ج « فوق بوده و آمادگی اجرای پروژه را دارند می توانند جهت اخذ اسناد مناقصه از 
ساعت 17:00 مورخ 99/11/29  لغایت ساعت .08:00 مورخ 99/12/04 به پایگاه اینترنتی سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
به آدرس www.setadiran.ir مراجعه نمایند، آخرین مهلت تحویل اسناد مناقصه، ساعت 08:00 مورخ 99/12/14 و بازگشایی 
پاکات مناقصه ساعت 09:00 مورخ 99/12/14 بود. جهت کسب اطلاعات بیشتر به آدرس اینترنتی www.iets.mporg.ir مراجعه 
نمایید.                                                                                                                                         شناسه آگهی :1095689                     

    روابط عمومی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای   
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نوبت اول

طرح : امیر کاربخش
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تقدیر از  ۳ واحد صنفی 
بدلیل رعایت کامل پروتکل های کرونایی در بندرخمیر

 امین درساره سرویس شهرستان// ۳ واحد صنفی در بندر خمیر به دلیل رعایت 
کامل پروتکل های کرونایی در واحد های صنفی خود ، با دریافت لوح سپاس 
تجلیل شدند.به گزارش خبرنگار دریا، میرهاشم خواستار فرماندار بندرخمیر 
در آیین تجلیل از متصدیان این واحد های صنفی اظهار کرد: از زمان شــروع 
ایپدمی کرونا در کشور بویژه در شهرستان خمیر، واحد های صنفی همکاری و 
همراهی خوبی با ستاد کرونا در شهرستان داشته اند.وی افزود:رعایت پروتکل 
های بهداشتی در واحد های صنفی و همکاری در تعطیلی کسب و کار در زمان 
گسترش ویروس کرونا توسط اکثر متصدیان واحد های صنفی قابل تقدیر است.

از اینرو براساس بازرسی های صورت گرفته از سوی کمیته نظارت ستاد مقابله با 
کرونای شهرستان، صنوف رعایت کننده کامل مسائل بهداشتی شناسایی و تقدیر 
می شوند.رئیس ستاد مدیریت کرونای شهرستان بندر خمیر در ادامه ضمن گلایه 
از عادی انگاری کرونا توسط مردم و برخی از اصناف تصریح کرد: متاسفانه عادی 
انگاری و عدم رعایت پروتکل های بهداشتی، باعث افزایش دوباره این بیماری 
در شهرستان شده است.وی ادامه داد:نباید بدلیل شرایط رنگ بندی شهرستان ، 
رعایت موازین بهداشتی توسط مردم و فروشندگان کاهش یابد زیرا این رنگ 
بندی ها مقطعی می باشد و ممکن است ظرف یک هفته شاهد جهش خیره کننده 
ی این ویروس در شهرستان باشیم.وی همچنان تاکید کرد:مهم ترین راهکار در 
حال حاضر جهت کنترل و کاهش بیماری کرونا، رعایت فاصله گذاری اجتماعی 

و زدن ماسک توسط مردم بویژه واحد های صنفی است.

آغاز واکسیناسیون فلج اطفال در رودان، جاسک و بشاگرد
 سرویس شهرستان// طرح واکسیناسیون خانه به خانه فلج اطفال در سه شهرستان 
رودان، جاسک و بشاگرد آغاز شد.فریده فخار معاون فنی مرکز بهداشت هرمزگان اظهار 
کرد: در این طرح 2۵ هزار و ۹22 کودک زیر پنج سال در شهرستان های رودان، جاسک 
و بشاگرد در مقابله با فلج اطفال ایمن می شود.وی افزود: کودکانی که متولد 2۵ بهمن 
۱۳۹۴ به بعد هستند باید در این طرح شرکت کنند و 2۷۶ تیم دو نفره و ۷۵ ناظر در این 
طرح مشارکت دارند.معاون فنی مرکز بهداشت هرمزگان گفت: در این طرح کودکان زیر 
پنج سال ساکن این سه شهرستان با این قطره خوراکی در برابردو نوع بیماری فلج اطفال 
واکسینه می شوند و این طرح تا 2۸ بهمن ادامه دارد.وی گفت: مرحله دوم واکسیناسیون 
خانه به خانه فلج اطفال در سه شهرستان جاسک، بشاگرد و رودان نیز از ۱۶ اسفند آغاز 
می شــود و تا ۱۹ اسفند ادامه دارد و به دلیل مشاهده نوع دو فلج اطفال در کشور های 
همسایه، اجرای طرح واکسیناسیون در این سه شهرستان ضروریست.به گزارش شبکه 
اطلاع رسانی هرمز؛ فخار افزود: اگر تا روز های آخر اجرای این طرح، کودکی هنوز قطره 
دریافت نکرده است خانواده ها می توانند به مراکز بهداشتی محل سکونت خود مراجعه 
کنند.وی از خانواده خواست برای اجرای بهتر این طرح با کارکنان بهداشت همکاری کنند.

مانور جهادی تعمیر شبکه های فرسوده برق در بندر لنگه 
 سرویس شهرستان// مانور جهادی اصلاح و تعمیر پایه های فرسوده بتنی برق 
در بندرلنگه اجرا شد.مدیر برق شهرستان بندرلنگه گفت: درمرحله نخست این 
مانور 2۵۷ پایه شبکه فشار متوسط و ضعیف هوایی تعمیر و اصلاح شد.به گزارش 
خبرگزاری صدا و سیما مرکز خلیج فارس؛ علی صفری زاده افزود: برای تعویض و 
اصلاح این پایه های بتنی فرسوده ۹00 میلیون تومان هزینه شده است.در شهرستان 

بندر لنگه سه هزار و ۵00 پایه بتنی فرسوده وجود دارد که باید تعویض شود.

خبری

شهرستان

در زمان آغاز آتش سوزی می توان با پاشیدن خاک و آب 
و یا کوبیدن وسیله های در دسترس آن را خاموش کنیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

) قسمت دوم(
برکه ها در بندرکنگ از اهمیــت زیادی برخوردار بوده و با 

شیوه های معماری متعدد ساخته می شدند. 
 با عنایت بــه این مبحث که معماری برکه ها جدا از اصول و 
روش ســاختمانی دیگر بناها نبوده و همچنین با توجه به این 
مهم که عناصر و اصول به کار گرفته شده در روزگاران نزدیک 
به عصر ما، حتی در عصر ما میراثی از سنت های کهن معماری 
این ســرزمین است، می توان با احتیاط حدس هایی زد: مثلا 
در ایــن دوران ایجاد گنبد بر روی مقاطع مربع در اندازه های 
نسبتا کوچک مقدور بوده است. از این رو می توان تصور کرد 
که آب انبار در این روزگار با مخازن مکعب شکل و پوشش 
هایی به صورت طاق های چهارترک ســاخته می شده است. 
ماکســیم سیرو احتمال می دهد که آب انبارهای استوانه ای و 
ستون دار از نواحی مجاور مدیترانه از طرق اسیران جنگی که 
در زمان ساســانیان به دست پادشاهان ایران اسیر می شدند، 
اقتباس شــده باشد. پس از ورود اسلام به ایران و توجه ویژه 
ایــن دین مبین به پاکیزگی و طهــارت برکه و آب انبارها در 
شهرها، روستاها و در مسیر راه های کاروان رو گسترش پیدا 
کرد. ســاختن مخازن استوانه ای شکل در این دوران به علت 
پایین بودن نسبی هزینه ساختمان و مقاومت بیش تر بدنه آن 
در مقابل فشــار آب در ایران رایج شد. شاید تکنیک ساختن 
گنبدهای دورچین به صورت کروی یا مخروطی نیز از همین 
دوران و به همین علت در معماری ایران ظاهر شده باشد. نکته 
دیگــری که از نظر تحول طرح هــای معماری برکه ها و آب 
انبارها قابل یادآوری است این است که ساختن مخازن ستون 
دار به شــیوه مغرب زمین برای بالا بــردن ظرفیت نگهداری 
آب در آن ها بوده اســت. پیدایش این فنون در معماری ایران 
نیز به دلیل نیاز به ایجاد فضاهای وســیع برای اجتماع مردم 
 در یک محل برای عبادت بوده اســت. البتــه این فرضیه که
 برکه های اســتوانه ای شکل اقتباس از معماری رومی است 
جای سوال زیادی دارد. زیرا برکه های قلعه لشتان که ریشه در 
ایران عصر اشــکانی دار نیز استوانه ای می باشند. این نوشتار 
که با حمایت های فرهنگی شــورای اسلامی شهر بندرکنگ و 
شهردار فرهنگ دوســت و پرتلاش این شهر تاریخی جناب 
آقای مهندس ایوب زارعی به رشته تحریر در می آید، در نظر 
دارد به معماری برکه ها در شــهر بندرکنگ و نقش آن ها در 

حیات اجتماعی مردم این شهر بپردازد. 
ساخت برکه ها در بندرکنگ از اسلوب کلی معماری برکه ها 
در جنوب ایران تبعیت می کند. معمولا سازندگان برکه ها در 
کنار آب انبار یک جایگاه بزرگ از گچ و سنگ در گذشته و 
سنگ و ســیمان در حال حاضر برای اقامه نماز می سازند و 
در کنار آن یــک آب انبار کوچک در زمین به صورت مدور 
حفر می کنند. این آب انبار حفر شــده کاربردش این اســت 
که در زمان ســاخت برکه آن را پر از آب کرده تا در درست 

کردن ســیمان و گچ از آن استفاده نمایند. برای وضو گرفتن 
هم استفاده می شــود. حتی در معماری برکه نیز قبله را در 
نظــر می گیرند. آب انبارهای قدیم بندرکنگ به صورت دایره 
و مســتطیل شکل می باشد. این آب انبارها در شهر بندرکنگ 
و اطــراف بندرکنگ به وفور دیده می شــود. در برکه پنج تا 
بندرکنگ آب انبار دایره ای در کنار آب انبارهای مســتطیل 
شکل می باشد. با توجه به توان مالی سازنده این آب انبارها، 
این مکان ها بزرگ یا کوچک ساخته می شوند. قدمت برخی 
از آب انبارها در شــهر بندرکنگ و مناطق اطراف به بیش از 
چند ســده می رسد. همان گونه که پیش از این عنوان گردید. 
آب انبارهای جدید که در بندرکنگ ساخته می شود، بیشتر به 
شکل اســتوانه ای با سقف گنبدی است و سقف و گودی آب 
انبار یا برکه می بایست با هم تناسب داشته باشند. اما در قدیم 
به ویژه در مسیر راه های کاروانی آب انبارهای مستطیل شکل 
با سقف های گنبدی هم در کنار برکه های مدور وجود داشت.
در مورد انــواع آب انبارها نیز باید عنــوان کرد که این آب 
انبارها را می بایست بر اساس شکل و طرز ساختمان مخازن، 
نوع پوشــش آن ها، عناصر به کار گرفته شده برای تهویه و 
برودت آب، نوع دسترسی به مخازن و فضاهای ارتباط دهنده، 
نحوه آبرسانی به مخازن و همچنین از نظر تزئینات به کار رفته 
در آن ها از یکدیگر متمایز ساخت. از این گذشته آب انبارها 
بر حسب خصوصیات منطقه ای و سلیقه سازندگان منطقه ای  
سبک های مشخصی دارند که باعث تفاوت آن ها از یکدیگر 
می شود. آب انبارها به صورت خصوصی و یا عمومی است. 
آب انبارهای خصوصی در ملک فرد اســت و فرد آن را برای 
نگهداشــتن آب در ایام کم آبی حفر می کند، ولی تعداد آن ها 
کم می باشد. بیشتر آب انبارهای بندرکنگ به صورت عمومی 
بوده و بانیان آن ها افرادی هستند که به صورت خیریه آن ها 
را می سازند. برخی از برکه ها نظیر برکه دریادولت نیز توسط 

حکومت در دوره اتابکان فارس ساخته شده است.
بندرکنگ در گذشــته دارای لاورهای متعدد و آب انبارهای 
مختلف بوده که بیشــتر این برکه ها در سایت موزه برکه های 
خاورمیانه هنوز ســالم هستند. آب انبارهای  شهری که تعداد 
آن ها در بندرکنگ نیز زیاد اســت در کنــار اماکن مذهبی، 
آموزشی، رفاهی و تجاری ســاخته می شدند و ظرفیت این 
آب انبارها زیاد بوده و در ســبک معمــاری آن ها نیز دقت 
بیشتری می شد. بیشتر سازندگان آب انبارهای بندرکنگ، از 
معمــاران بندرکنگی و مردم منطقه بندرکنگ بوده و هســتند. 
برخی از این معماران در ساخت برکه ها تبحر خاصی دارند. 
هر چه برکه از نظر حجم بنا کوچک تر ســاخته می شــود، 
ماندگاری آن ها بیشــتر اســت. آب انبارهای قلعه ی بسیار 
ســاده و اغلب به صورت حوض های سرپوشیده اند. مخزن 
آن ها کوچک و عمیق اســت که به صــورت چاهی مربع یا 
مدور در وسط قلعه ساخته می شدند که نمونه آن ها در قلعه 
لشتان موجود می باشد. در شهر بندرکنگ برکه های ساروجی 
هم در گذشته  دیده می شــد، ما به تدریج این برکه ها جای 
خود را به برکه های ســیمانی داد. برکه های قلعه لشــتان و 

برکه دریادولت سلزوجی بودند. هنوز هم آثار چاه ساروجی 
در کنار برکه دریادولــت وجود دارد. از نقاط قابل توجه این 
است که استقامت و استحکام برکه هایی که با ساروج ساخته 
شــده اند، با توجه به گذر زمان های طولانی، از قدمت برکه 
هایی که با سنگ و ســیمان در بندرکنگ ساخته شده بودند، 
بیشتر است. شاید هم حجم برکه های ساخته شده از ساروج 
و گنجایش آن کمتر بوده و همین امر باعث قدمت و استحکام 
بیشتر آن ها گردیده اســت. از سوی دیگر برکه های ساخته 
شده ســاروج با توجه به قدمت زمان به خوبی نگهداری می 
شدند و از رفتن وسایل نقلیه و غیره در مجاورت آن ها خود 
داری می شد و همواره مسیر ورود آب به برکه پاک می گردید 
و تــلاش بر این بود که آب تمیز وارد برکه ها گردد. در مورد 
چگونگی برداشتن آب از برکه در بندرکنگ باید عنوان کرد که 
در برکه های بندرکنگ ما شیوه آب انبار پاشیر و یا پله برای 
پاشیر را شاهد نیستیم. در آب انبارهای بندرکنگ که با توجه 
به وضعیت اقلیمی آن جا نقش حیاتی در معیشــت و زندگی 
مردم ایفا مــی کردند، آب به صورت دســتی با دلو و بعدها 
موتور پمپ کشــیده می شود. کشیدن آب در قدیم از برکه ها 
با حلب نیز بوده اســت. در صورتی که افراد وسیله ای برای 
کشیدن آب در اختیار نداشتند از پاکنه ها برای رفتن در درون 
برکه ها و پر کردن ظروف خود استفاده می کردند. برخی برکه 
ها هم پاکنه نداشت. در گذشته در بندرکنگ آب انبار از یک 
سازمان خاصی برخوردار بود. معمولا کدخدای شهر به امور 
آب انبارها رســیدگی می کرد. مردم حق استفاده از آب انبار 

برای کارهای ساختمانی، شستشوی ظرف و لباس و حتی بدن 
را نداشــتند و خود مردم نیز قداست خاصی برای آب برکه ها 
قائل بوده و از آن برای نوشیدن استفاده می کردند. حمل آب 
از آب انبارهای داخل شــهر و اطراف شهر به خانه ها با کندر 
توسط افراد یا با برداره توسط چهارپایان صورت می گرفت. 
بعدها بر روی موتور هم برداره و خورجین های بزرگ برای 
انتقال آب از برکه با قمقمه می گذاشــتند. پر شدن آب انبارها 
پس از بارش های زمستانی و تابستانی برای مردم بندرکنگ 
روحیــه ای مضاعف می داد و آن ها بارش  باران و میزان آن 
را بر اســاس پر شدن و یا پر نشــدن برکه می سنجیدند. آن 
ها تلاش می کردند در مســیر ورود آب به برکه ها هیچ نوع 
آشــغالی نریزند و اگر فردی اقدام بــه این امر می کرد، مورد 

مواخذه قرار می گرفت.
 پس از بارندگی تمامی افراد شــهر با خانواده خود از برکه ها 
 دیدن می کردند و اگر برکه ها مملو از آب بود، آن ها شــور 
و شعف خاصی داشتند. مردم بندرکنگ همواره توجه داشتند 
که در مســیر ورود آب به برکه در شــهر یا اطراف بندرکنگ 
خللی به وجود نیاید و کدخدای شــهر در صورت مشــاهده 
 چنین وضعیتی و یا بریده شدن بندهای که آب را به برکه منتقل
 می کرد، ســریع دســت به ترمیم آن می زد. آب برکه ها در 
بندرکنگ به ویژه در ایام خشکسالی جیره بندی بود و با توجه 
به حس همگرایی که در بین مردم وجود داشــت، اعتراضی به 
این امر صورت نمی گرفت و مــردم بندرکنگ کاملا رعایت 

می کردند. 

      نگاهی به نقش برکه ها در حیات اجتماعی شهر بندرکنگ
                                                           

 M.hassannia gMail.coM@
 دکتر محمد حسن نیا/ دریا
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آگهی فراخوان مناقصه عمومی  یک مرحله ای
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دارایی های ســرمایه ای و از منابع داخلی شهرداری نسبت به اجرای پروژه های جداره سازی بافت تاریخی خیابان پلی و اجرای بتن ریزی    معابر 
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)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  اقدام نماید. مهلت دریافت اسناد از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( : از تاریخ 99/11/27ساعت 
10 صبح تا 99/12/2 ساعت19  آخرین مهلت ارسال و بارگزاری اسناد در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( : تاریخ 99/12/12 ساعت 19 

.  قرائت پیشنهادات : تاریخ 99/12/13 ساعت 9 صبح .

سایر شرایط:1- مبلغ تضمین شرکت در مناقصه به یکی از صورتهای واریز نقدی به شماره حساب 214855932 نزد بانک کشاورزی بنام 
سپرده شهرداری جناح   یا ضمانت نامه بانکی معتبر قابل قبول می باشد. 2- برندگان اول، دوم و سوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد 

نشوند سپرده آن ها به ترتیب   به نفع شهرداری ضبط خواهد شد. 3 - شهرداری جناح در رد یا قبول کلیه پیشنهادات مختار است.
 4- به پیشنهادات مبهم ، مشروط ، بدون سپرده  و ناقص ترتیب اثر داده نخواهد شد.  5- سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه 

ذکر گردیده است. شماره فراخوان پروژه تهیه ، حمل و پخش بتن در سامانه ستاد :  2099092396000013
شماره فراخوان پروژه اجرای جداره سازی بافت تاریخی در سامانه ستاد:  2099092396000014 

شهرداری جناح  

 برآورد مالی
)میلیون ریال(

5000

3000

محل اجرای پـروژه

معابر شهر جناح

خیابان پلی 

           رشتـه و رتبه 

رشته :راه و باند

           ابنیه رتبه : حداقل  5 

رشته : ابنیه
   رتبه : حداقل 5

مدت   انجام کار

) ریال( 3 ماه

           3 ماه

      مقدارکار )متر مربع( 

9615

4349

عنوان طرح  / عنوان پروژه

توسعه و بهبود شبکه حمل و نقل درون شهری جناح تهیه ، 
حمل و پخش بتن با عیار 300 و ضخامت حداقل 10 سانتی متر

معرفی ، مرمت و حفاظت میراث غیر منقول فرهنگی شهر 
جناح اجرای جداره سازی بافت تاریخی

مبلغ تضمین  
شرکت   در 

مناقصه ) ریال (
250.000.000

150.000.000

نوبت دوم

  

                                          آگهی مزایده نوبت اول 
اجرای احکام حقوقی شورای حل اختلاف بندرعباس به موجب پرونده فوق این اجراء  اموال 
مشروحه ذیل 1- دیگ آشی 1 عدد ۲- فرد مکن برنج 1 عدد 3-کپسول آتش نشانی ۶ کیلوی 
1عدد ۴ -میز کار و سنگ رومی 1 عدد ۵-اجاق گاز ایستاده ۴ شعله جدا 1 عدد ۶- جعبه 
کمک های اولیه 1عدد 7 -زودپز بزرگ ۲ عدد ۸ -زودپز کوچک 1 عدد 9-صندلی تاشــو 

مستقل 3عدد 1۰-دیگ بزرگ دسته دار ۲ عدد11- کوچک دسته دار 3عدد 1۲ -دیگ بزرگ قابلمه ای 1عدد 13-دیگ1 
عدد 1۴ -چاقو زرد مستعمل ۲ عدد 1۵ -چاقو دسته چوبی دو عدد 1۶ -کارد سلاخی ۲عدد 17 -کارد سلاخی1 عدد 1۸- 
ساطور دست زرد ۲عدد 19 -چهارپایه تابلو 1 عدد ۲۰-وایت برد1 عدد ۲1 -آبکش پلاستیکی مستمعمل 3عدد ۲۲ -سینی 
۲ عدد ۲3- سینی استیل 3عدد ۲۴ -سینی پلاستیکی مستمل۵ عدد ۲۵ -تخته گوشت ۴ عدد ۲۶ -ظرف پیتزا ۸ عدد ۲7 
-پیتزا بر 1عدد ۲۸ -کفگیر برنجی ۲ عدد ۲9 -انبرک مرغ گیر ۵ عدد 3۰- ملاقه بزرگ ۲ عدد 31 -ملاقه استیل 3 عدد 3۲ 
- ملاقه کوچک  ۴ عدد 33 -کفگیر دسته دار ۲عدد 3۴ -قابلمه های کوچک و بزرگ 7عدد 3۵- تابه بزرگ ۲ عدد 3۶ -تابه 
کوچک ۲عدد 37 -لگن معدنی ۲ عدد 3۸ -آبگردان ۲عدد 39 -طی و جارو دسته دار مستعمل و ضایعاتی ۲ عدد۴۰-خاک 
انداز کوچک ضایعاتی 1 عدد ۴1-قاشق 1۲ عدد ۴۲- چنگال 1۰ عدد ۴3- یخچال کوچک 1 عدد ۴۴- رنده مستعمل 
۴ عدد ۴۵- میز آلومینیومی 1 عدد   ۴۶- قفسه آهنی 1 عدد جمعا به مبلغ ۰۰۰/ ۵1۰/ ۲۲۰  ریال ارزیابی و کارشناسی 
گردیده و فعلا نزد امین نگهداری میشود. اموال متعلق به محکوم علیه سید خلیل حسینی مزرعه شادی در قبال بدهی به مبلغ 
۸۸۸/۲۰۰ /۴9۶  ریال در حق محکوم له خانم زهرا رنجبری کهنی که به مبلغ  ۰۰۰/ ۵1۰/ ۲۲۰ ریال ارزیابی و کارشناسی 
شده است با شرایط زیر از طریق مزایده کتبی به فروش می رسد. 1- فروش نقدی است .حداکثر مهلت پرداخت بها ء سه 
روز میباشد  . ۲- کلیه هزینه های  مربوط به معامله از هر قبیل و از هر جهت به عهده خریدار است 3- پیشنهاددهنگان باید 
قبلا 1۰% مبلغ ارزیابی شده را بصورت سپرده نقدی بحساب  سیبا  شماره ۲171۲9۵۴۰9۰۰۸ نزد بانک ملی دادگستری  
تودیع و قبض سپرده را به این اجرا تحویل نمایند . ۴-. اجرای احکام دررد یا قبول پیشنهادات  مختار است ۵- مزایده در 
ساعت 1۰ صبح روز یکشنبه مورخه 1399/1۲/1۰ بصورت حضوری بعمل می آید و برنده کسی است که بالاترین قیمت 
را پیشنهاد نماید .۶-  در صورتی که برنده تا یک ماه از تاریخ جلسه  مزایده و یا انقضای مهلت از پرداخت بهاء مورد مزایده  
خودداری نماید مسئول کسر احتمالی قیمت و خساراتی که از تجدید  مزایده حاصل شود  خواهد بود که بدوا از سپرده او 
استیفای میشود وبرابر ذیل ماده 1۲9 قانون اجرای احکام مدنی سپرده او پس از کسر هزینه مزایده بنفع دولت ضبط و مزایده 
تجدید میگردد متقاضیان شرکت در مزایده برای کسب اطلاع بیشتر میتوانند به   اجرای احکام حقوقی شورای حل اختلاف  
شهرستان بندرعباس واقع در میدان ابوذر - ساختمان جزائی و انقلاب - طبقه ی همکف - اجرای احکام مدنی شورای 

حل اختلاف  بندرعباس نمائید/ مدیراجرای احکام مدنی شعبه یک  شورای حل اختلاف شهرستان بندرعباس- جعفری
مدیر دفتر  شعبه 1 اجرای احکام مدنی شورای حل اختلاف شهرستان بندرعباس

 صدیقه  جعفری گروکانی

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

مفقودی
پروانه کسب به شناسه صنفی  ۷4۹ ۹0۸ 4۶۶ 0 به تاریخ صدور 11 /10/ 1۳۹۸ صادره از صنف 

خودروهای خدماتی سنگین شهری و انبارهای نگهداری کالا رسته شغلی تخلیه و بارگیری  به جز در 
بنادر  به نام احمد نصرت آبادی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد 



یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 
05:02:23  اذان صبح

 06:20:33
 11:59:36
 17:37:۴8
 17:53:۴5

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:3۴:10  اذان صبح
 06:58:3۴
 12:30:02
 17:39:08

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

05:29:۴1  اذان صبح
 06:۴۴:37
 12:21:30
 17:52:22
 18:08:۴7

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

0۴:۴۴:۴9  اذان صبح
 06:0۴:39
 11:35:۴3
 16:59:56
 17:33:19

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

05:23:13  اذان صبح
 06:۴3:52
 11:59:2۴
 17:۴۴:37
 18:01:09

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

06:26:۴2  اذان صبح
 06:55:30
 11:50:53
 17:25:38
 17:۴2:17

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:22:21  اذان صبح
 06:۴9:17
 12:06:۴6
 17:52:۴8
 18:09:20

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:11:30  اذان صبح
 06:۴5:0۴
 12:07:12
 17:28:52
 17:۴6:01

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب18:20:25  اذان مغرب اذان مغرب

طالع بینی

7
سه شنبه 28  بهمن  1399

4  رجب  1442

 سال بیستم شماره 3541

سلامت

فروردین :
عینک بدبینی را کنار بگذارید و با نگاهی مثبت 
زندگــی را در پیش بگیرید. فراموش کرده اید که 
انسان های موفق، اعتمادبه نفس سرشاری دارند 
و کارهای مهــم زندگی تان را با نبود اعتماد به نفس انجام می دهید، 
این وضعیت گره ای بزرگ در کار شما انداخته و از موفقیت فاصله 
گرفته اید. امروز زمان مناســبی است که فکری به حال این شرایط 
بردارید و به خودتان قول بدهید که با اعتماد به نفس بیشتری زندگی 
را در پیش بگیرید. چند وقتی است که برای درخواست وام ثبت نام 
کرده اید، اما تاکنون خبری از این وام به دست شما نرسیده و به لحاظ 
مالی تحت فشار قرار دارید. این وضعیت امروز به پایان می رسد و 
بخت با شما یار خواهد بود، چرا که قرعه این وام به نام تان می افتد 
و مشــکلات مالی  شــما خاتمه می یابد. اهمیتی به انجام کارهای 
منزل نمی دهیــد و این وضعیت زمینه دلخوری اهل خانه را فراهم 
کرده اســت، اجازه ندهید این دلخوری ادامه پیدا کند و از امروز با 
مشارکت بیشــتر در انجام کارهای منزل به اطرافیان ثابت کنید که 

انسان مسئولیت پذیری هستید. 
اردیبهشت:   
به کمک دوســتان و اطرافیان با فرد سرشناسی   

آشنا خواهید شد، از این آشنایی نهایت استفاده 
را ببریــد. قصد خرید طــلا و جواهر یا کالای 
گران قیمتی را دارید اما برای خرید شــک کرده اید و نگران هستید 
که از این خرید ضرر کنیــد. هیچ جایی برای نگرانی وجود ندارد 
و امروز باخیال جمع خریدی که مد نظرتان است را انجام دهید و 
مطمئن باشید از این خرید، سود خوبی عاید شما خواهد شد. خبری 
ناراحت کننده به دست شما می رسد، اجازه ندهید این خبر افسردگی 
شما را به دنبال داشته باشد و روحیه خود را در هر شرایطی حفظ 
کنید. سودای انجام کار مهمی را در سر دارید و بر این باور هستید که 

از این کار سود و منفعت چشمگیری به جیب می زنید. 
خرداد :     
اطرافیان مجذوب اخلاق گرم و روحیه مردم دار   

شما هستند، از این روحیه برای جذب دوستان 
بیشتر بهره بگیرید. امروز به مشکل مالی برخورد 
خواهید کرد و برای حل این مشکل به تنهایی کاری از دست تان بر 
نمی آید، اما جایی برای نگرانی وجود ندارد و مشکل مالی خود را با 
بزرگان فامیل مطرح کنید و مطمئن باشید که شما را از این گرفتاری 

مالی بیرون می آورند. 
    تیر : 

برای حفظ ســلامتی تان هم که شــده امروز از 
مشاجره و جروبحث دوری کنید. به لحاظ مالی 
روز خوبی را در پیش دارید و پولی به دست تان 
می رسد. از این شرایط نهایت استفاده را ببرید و به کمک این پول، 
اوضاع مالی تان را بهبود بخشید. پولی که مدتی است به کسی قرض 
داده اید امروز به شما بازپرداخت خواهد شد. خبری خوشحال کننده  

امروز به دست شما خواهد رسید.
مرداد :    

بیش از حد به نگرانی ها فکــر نکنید و به دنبال 
آرامش باشید. برای مبارزه با بیماری و کسالت 
از ورزش کمک بگیرید. پولی روانه حساب های 
بانکی تان می شود و بهتر است قسمتی از این پول را برای روز مبادا 
پس انداز کنید. آگاهی و دانشی که دارید امروز در نظر اطرافیان جلوه 
می کند. توقع های نابجا را کنار بگذارید و اطرافیان را بیش از حد تحت 
فشار قرار ندهید. از شرایط کاری که به آن مشغول هستید، رضایت 
ندارید و به دنبال کار جدیدی می گردید، امروز بهترین فرصت است 
تا سراغ کار جدیدی را بگیرید و مطمئن باشید فرصت   مناسبی برای 

شغل و حرفه ای تازه و جدید پیدا خواهید کرد.
شهریور :    
امروز فردی پیشــنهادی وسوســه برانگیز برای  

افزایش درآمد با شــما درمیان می گذارد، به نفع 
شماست که گوشتان به این پیشنهاد بدهکار نباشد 
و ثروتی که با هزارویک  زحمت بدســت آورده اید را به راحتی از 
دست ندهید. به مشکلی بر می خورید اما غم به دل خود راه ندهید 
چرا که اعضای خانواده شما را تنها نمی گذارند.  راه موفقیت را بلد 
هستید و با تلاش و کوشش، آینده ای درخشان برای خود در نظر 

گرفته اید. 
مهر :  

امروز علائم بهبودی بیماری مزمنی که به آن گرفتار 
هستید را مشاهده خواهید کرد. این وضعیت ادامه 
پیدا می کند و در چند روز آینده ســلامت کامل 
خود را بدست می آورید. حواس تان را بیشتر از همیشه جمع کنید، 
چرا که احتمال زیادی وجود دارد یکی از کالاهای باارزش خود را 
گم کنید. موفقیت مهمی در انتظار شما است و حواس تان را حسابی 

جمع کنید و به فکر شکار لحظه ها باشید. 
   آبان :

امروز هیچ عارضه ای ســلامت وجود نازنین تان را 
تهدید نخواهد کرد. ســبک زندگی سالمی در پیش 
بگیرید و از کارها و چیزهایی که برای سلامتی تان 
ضرر دارد، دوری نمایید. روز حساســی را آغــاز کرده اید و اگر 
حواس تان را بیشتر از همیشه  جمع نکنید، ضرر هنگفتی را تجربه 
خواهید کرد. در نتیجه تا می توانید مواظب باشــید و روز را بدون 

هرگونه ضرر و زیان به پایان برسانید.
 آذر :

  اجازه ندهید تــرس و هراس جلوی موفقیت 
و پیشرفت  شــما را بگیرد. از امروز زندگی را با 
جسارت بیشتری دنبال کنید و شک نداشته باشید 
که فاصله چندانی با موفقیت و پیشرفت ندارید. به حرف افرادی که 

تجربه بیشتری نسبت به شما دارند گوش کنید. 
 دی : 

 فردی دنیاد یده و باتجربه امروز کوله بار تجربه هایش 
را به شما منتقل می کند. مشکلات مالی زیادی دارید 
اما پولی به دست تان می رسد و این مشکلات پایان 

می یابد. 
 بهمن :

 احتمال دارد که امروز اختلاف  نظرهای کوچکی 
میان شما و اطرافیان ایجاد شود و رفتار اطرافیان 
شــما را دلخور کند. به لحــاظ مالی روز خوبی 
را آغاز کرده اید و از جایی که انتظارش را نداشــتید، سودی روانه 

حساب های بانکی تان خواهد شد. 

اسفند :  
با عادت های مضر و خطرناک، ســلامت خود را  

به خطر نیاندازید. به خاطر داشته باشید که با ادامه 
این عادت ها نه تنها ســلامتی خود را به مخاطره می اندازید،  بلکه 
دوستان و آشــنایان را نیز از خود گریزان می کنید. امروز هرگونه 

سرمایه گذاری و فعالیت مالی را کنار بگذارید. 

دانشگاه  سخنگوی   // سلامت  سرویس 
علوم پزشکی هرمزگان از مسمومیت ۶ 
با الکل در شهرستان پارسیان خبر  نفر 

داد.
به گــزارش خبرنگار دریــا ؛ دکتر فاطمه 
نوروزیان با اشــاره بــه مراجعه بیماران با 
مســمومیت الکل به بیمارســتان رستمانی 
پارســیان گفت: جمعه 2۴ بهمن آقای 2۴ 
ســاله با علائم مســمومیت به بیمارستان 

مراجعه داشــته که به دلیل عوارض کلیوی 
همان شــب دیالیز شــده و یکشــنبه از 

بیمارستان ترخیص شد.
دکتر نوروزیان افزود: پس از اولین مراجعه 

پنــج نفر دیگر هم با علائم مســمومیت و 
تــاری دید   به بیمارســتان مراجعه کردند 
که سه نفر بصورت سرپایی درمان شدند و 
دو نفر آقای ۴0 و 2۴ ســاله به دلیل دچار 

شدن به عوارض بیشــتر ناشی از مصرف 
الکل دســت ساز هر کدام یک نوبت دیالیز 
شده و در حال حاضر در بیمارستان بستری 

هستند . 

دکتر نوروزیان ضمن اشــاره به اینکه هنوز 
برخی از افــراد به غلط فکــر میکنند که 
مصرف الکل اثر پیشــگیرانه روی ابتلاء به 
کرونا دارد گفت : متاســفانه افراد سودجو 
نیز از این تفکر اشــتباه سوءاستفاده کرده و 
با تولید الکل تقلبی و فروش آن به جوانان 
، باعث آسیب رساندن به آنها و گاها باعث 

مرگ و میر آنان میشود .

مسمومیت ۶ نفر با الکل در پارسیان

سرویس سلامت // برای نخستین بار در 
استان هرمزگان انجام آزمایش آنتی ژن 
لکوسیت انسانی HLA Typing با تعرفه 
پزشکی  ژنتیک  آزمایشگاه  در  دولتی 
بیمارستان شهید محمدی بندرعباس 

محقق شد.
به گــزارش خبرنــگار دریــا ؛ رئیس 
مجتمع آموزشی پژوهشی درمانی پیامبر 
اعظــم)ص( در این خصــوص گفت: با 
توجه به نیاز مبرم بخــش درمان برای 
اولین بار آزمایشــگاه ژنتیک پزشــکی 
بیمارستان شــهید محمدی اقدام به راه 
انــدازی آزمایشــاتHLA Typing با 
روش Based-PCR بــا تعرفه مصوب 

دولتی نموده است.
دکتر محمد تمدن دار با اشــاره به اینکه  
آزمایشــگاه ژنتیک این مجتمع واگذار 
تعرفــه دولتی  با  به بخــش خصوصی 
شــده اســت گفت: آزمایــش ژنتیک  
مولکولــی HLA از نــوع  ABDR و 
بیمه های  DqCw  تاکنون تحت پوشش 
پایه استان نبوده اســت که خوشبختانه 
در حــال حاضر انجام ایــن مهم محقق 
شده اســت.دکتر محمد شکاری پزشک 
متخصص ژنتیک و مســئول آزمایشگاه 
ژنتیک بیمارستان شهید محمدی در این 
خصوص گفت HLA یا به عبارتی آنتی 
ژنهای لوگوســیت انسانی و یا آنتی ژن 
های مجموعه ســازگاری بافتی اصلی، 
پروتئینی روی ســلول های  ملکولهای 
مختلف بدن مثل گلبول های ســفید و 

سایر سلول های بافت های مختلف بدن 
مثل پوست کلیه قلب ریه و سایر اعضا 
می باشــد این آنتی ژن ها انواع مختلف 
دارند و در پیوند اعضا و پیوند ســلول 
های بنیادی خون  ساز نقش مهمی دارند.
دکتر شکاری با اشاره به اینکه این آنتی 
ژن ها در بین دوقلوهای یکســان یک 
تخمی کاملا شبیه هم هستند در بین سایر 
موارد میزان شباهت از فرمول یک منهای 
سه چهارم به توان ان پیروی می کند که 
n نمایانگــر تعداد خواهــران و برادران 
 می باشــد که با افزایــش تعداد خواهر

 و برادر احتمال یافتن اهدا کننده در آنها 
زیادتر می شــود گفت: در زمان اهدای 
عضو انجــام  آزمایش HLA در گیرنده 
و دهنده عضو ضروری می باشــد که از 
خون بندناف، خون محیطی، آسپیره مغز 
تمامی  بزاق دهان و ژنوتایپ  استخوان، 

لکوسیت ها انجام می گردد .
این پزشــک متخصص ژنتیک در ادامه 
افــزود: همچنین تشــخیص HLA در 
ارتبــاط بــا بیماریهای مختلــف مانند 
یوئیــت،  آنکلیلــوزان،  اســپوندیلیت 
مولتیپل اسکلروزیس میاستنی گراویس، 
سلیاک  رحم،  دهانه  پمفیگوس، سرطان 
انــواع پیوندهــا، هپاتیــت اتوایمیون، 
آرتریت  بهجت،  ســندرم  سارکوئیدوز، 
پســوریاتیک، ســندروم گودپاســچر، 
اهمیت می  ناباروری  حائز  هاشیموتوو 

باشد.

  HLA انجام آزمایش آنتی ژن لکوسیت انسانی
در بیمارستان شهید محمدی

به  معده  ریفلاکس   // سرویس سلامت 
مری یک اختلال گوارشی است و زمانی 
اتفاق می افتد که اسید معده و غذای 

هضم نشده به درون مری راه می یابد.
ســوزش سر دل، یکی از نشانه های شایع 
ریفلاکس معده است اما این عارضه نشان 
های خاموش دیگری هم دارد که شــاید 

کمتر متوجه آنها شده باشید.
در صورت تجربه هــر کدام از علائم زیر 
و برای تشــخیص ریفلاکس معده حتما با 

پزشک تان تماس بگیرید:
آســم: در مبتلایان به آســم بــدون علل 
آلرژیــک، که به درمان های رایج آســم 
نیز پاسخ مناســب نمی دهند باید بیماری 
ریفلاکس در نظر گرفته شود. این بیماران 
علائم اصلی ریفلاکــس را ندارند ولی با 
درمان ریفلاکس، علائم آسم در آنها بهبود 

می یابد.
گوش درد: ریفلاکس معده می تواند لوزه 
ســوم و غدد لنفاوی کوچک را نیز تحت 

تاثیر قرار دهد. تورم در لوزه ســوم منجر 
به تجمع مایع در ســینوس ها و گوش می 
شود و این تجمع مایع می تواند درد گوش 

و عفونت را به همراه داشته باشد.
احســاس تــوده در گلــو: ۱0 درصد از 
مبتلایان به ریفلاکس معده، دچار گلودرد 
مزمن هســتند. علاوه بر این، اسید موجود 
در گلو باعث تورم اســفنکتر فوقانی مری 
می شود و فرد احساس یک توده در گلو 
می کند به طوری که نیاز فوری به ســرفه 
کردن دارد. این توده همچنین می تواند در 
برخی افراد مشــکلات بلع را ایجاد کند. 
ترشــح بیش از حد بزاق، سکسکه، تهوع 
و اســتفراغ از علائم دیگری هستند که با 
شــیوع کمتر دیده می شوند.بوی بد دهان: 

اگر با مســواک زدن و یا کشیدن نخ دندان 
هنوز هم مشــکل بوی بد دهان را تجربه 
می کنید، برای تشــخیص ریفلاکس معده 
به مری با دندان پزشک تان تماس داشته 
باشید. احساس کردن طعم تلخ یا ترش در 
دهان نیز می تواند از علائم دیگر باشــد. 
ریفلاکس معده، مــی تواند علاوه بر بوی 
بد دهان ، منجر به حساســیت دندان ها در 
برابر سرما و گرما و همچنین بیماری های 
سینوسی شــود.لارنژیت یا خشونت صدا: 
ریفلاکــس معده به ویژه در شــب هنگام 
باعث التهاب حنجره و در نتیجه گرفتگی 
صدا، احساس توده در گلو و گلودردهای 
مکرر می شود.درد قفسه سینه: درد قفسه 
ســینه ناشی از ریفلاکس معده شبیه آنژین 

صدری ناشــی از بیماری قلبی اســت که 
کیفیت سوزشــی و فشارنده دارد. این درد 
در پشت جناق سینه احساس می شود و به 
پشت گردن، فک یا بازو گسترش می یابد. 
معمــولا درد بعد از غذا خوردن ایجاد می 
شود و ممکن اســت بیمار حتی از خواب 
بیدار شود و یا درد را با تحریکات هیجانی 
بیشــتر حس کند. درد قفسه سینه ناشی از 
ریفلاکس ممکن اســت چند دقیقه تا چند 
ســاعت طول بکشد. این درد معمولا خود 
به خود بهبود می یابد و یا این که با مصرف 
آنتی اسیدها بهتر می شود. درد قفسه سینه 
ناشــی از ریفلاکس شایع ترین درد قفسه 

صدری غیر قلبی است.
سرفه خشــک: بیماری ریفلاکس سومین 
علت ســرفه مزمن بعــد از بیماری  های 
سینوســی و آسم است. 20 درصد افرادی 
که ســرفه مزمن دارند مبتلا به ریفلاکس 

هستند.

آشنا با یک اختلال گوارشی ؛

ریفلاکس معده به مری چیست؟

سرویس سلامت // نتایج بررسی ها نشان  می دهد، شیر 
مادر مبتلا به کرونا نه تنهــا ویروس را به نوزاد منتقل 
نمی کند بلکه با تولید آنتی بادی قادر به »خنثی سازی« 

ویروس است.
 محققان می گویند زنان آلوده به ویروس کرونا از طریق شیر 

مادر قادر به »خنثی سازی« ویروس هستند.
به گفته یک تیم تحقیقاتی به سرپرستی دانشگاه آیداهو، زنان 

شیرده پس از ابتلا به کرونا، نه تنها از طریق شیردهی ویروس 
را به نوزادان خود منتقل نمی کنند، بلکه آنتی بادی هایی تولید 

می کنند که قادر به »خنثی سازی« ویروس هستند.
پژوهشــگران نمونه ی مادرانی که مبتلا به کرونا تخیص داده 
شده بودند را بررســی کردند و درنهایت دریافتند، هیچ یک 
از نمونه های شــیر حاوی ویروس نیست، اما تقریباً دو سوم 

حــاوی دو آنتی بادی بودند که مخصوص بیماری کووید ۱۹ 
هستند.

نتایج این مطالعه حاکی از آن است، شیردهی حتی اگر مادران 
به این بیماری آلوده باشــند برای کــودکان بی خطر و حتی 

مفید است.
SARS- محققان نوشتند: »روی هم رفته، داده های ما از انتقال
CoV-2 از طریق مادر به نوزاد پشــتیبانی نمی کند؛ علاوه بر 
این، نتایج به دســت آمده از توصیه هایی برای ادامه شیردهی 
مادران مبتلا به نوع خفیف تا متوســط در طی بیماری کووید 

۱۹ پشتیبانی می کند«.

نتایج بررسی ها نشان  می دهد؛

شیر مادران کرونایی، ویروس را خنثی می کند! 

سرویس سلامت  // نجفی گفت: کرونای انگلیسی جوان ها 
را بیشتر درگیر کرده است و ممکن است قدرت سرایت این 

ویروس خیلی بالاتر از آمارهای فعلی باشد.
فرید نجفــی، معاون تحقیقــات وزارت بهداشــت درمان 
و آمــوزش پزشــکی در برنامه ســلام صبــح بخیر گفت: 
هشدارهایی را از هفته های قبل داده بودیم که ویروس کرونا 

قوی تر شده است.
 او افــزود: در ایامی مردم خیلی شــیوه نامه ها را رعایت 
می کردند اما وقتی به زمان تعطیلات و جشن ها نزدیک می 
شــویم رفتار مردم تغییر می کند. البته شاید به دلیل طولانی 
بــودن این اپیدمی بوده زیرا در تاریخ کم پیش آمده که یک 
ســال با یک اپیدمی رو به رو بوده باشــیم. نجفی ادامه داد: 
چند استان از جمله خوزستان به دلایل متعدد از جمله تغییر 
در رفتار مردم شــرایط حادی پیدا کرده اند. رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی خوزستان گزارش داده اند که مراسم عزاداری، 
جشــن و ازدواج در این استان به شدت در حال انجام است 
و مردم شیوه نامه ها را رعایت نمی کنند. به همین دلیل رنگ 
این شهر تغییر کرده است و البته این شرایط می تواند خیلی 

سریع برای سایر شهرها هم اتفاق بیفتد.
 معــاون تحقیقات وزارت بهداشــت ادامه داد: یک ســال 
است که از شــیوع این بیماری گذشته و مردم و تمام کشور 
سختی زیادی کشیده اند. تا زمانی که پوشش واکسیناسیون 
به درصد قابل قبولی برســد و ویروس کنترل شــود، چاره 
ای جز رعایت شــیوه نامه های بهداشتی نداریم. نجفی بیان 
کرد: به تازگی ســازمان بهداشــت جهانی اعلام کرده است 
که برای محافظت در برابر ویروس، بهتر اســت دو ماسک 
همزمان اســتفاده شــود. او تاکید کرد: این مسائل نشان می 
دهد که وجه ســرایت پذیری ویروس در طول زمان مرتب 
تغییر می کند.معاون تحقیقات وزارت بهداشت گفت: کرونای 
انگلیسی جوان ها را بیشــتر درگیر کرده است. ممکن است 
آمار مبتلایان به کرونای انگلیســی خیلی بالاتر از آمار های 
فعلی باشد. کرونای انگلیسی، کارایی واکسن روسی را کاهش 

نداده است
 نجفی تصریح کرد: تاکنون کرونای انگلیســی کارایی واکسن 
اســپوتنیک روســی را کاهش نداده اســت. اگر کارایی هر 
واکســنی به زیر ۵0 درصد برســد، باید آن واکسن را کنار 
بگذاریــم. معاون تحقیقات وزارت بهداشــت با اشــاره به 
خســتگی همگی مردم جهان در مبارزه بــا ویروس کرونا 
ادامه داد: خســتگی مردم را درک می کنیــم، اما دلیلی برای 

بی اعتمادی مردم به وزارت بهداشــت نمی بینیم. البته مراجع 
غیر رسمی نظرات غیر رسمی را اظهار می کنند که باعث این 
بی اعتمادی می شــوند. نجفی درباره اظهار نظر های متناقض 
مسئولان وزارت بهداشت گفت: مقداری از این اظهارنظر ها به 
دلیل دانش محدود درباره کووید ۱۹ است. تناقض در گفتار 
و رفتار طبیعی است و قطعا دانش ما درباره کرونا ۶ ماه بعد 

با آنچه امروز داریم، خیلی متفاوت است.
 او بیان کرد: تقریبا تا اوایل بهار امســال آنچه که در کشور 
چرخش داشت، همان ویروس ووهان چین بود. از آن به بعد 
ورژن اروپایی ویروس در ایران گســترش پیدا کرد و بعد از 
آن ما نشــانه های ویروس انگلیسی را در کشور دیدیم. این 
ویروس ناشــی از جهشی اســت که در تمام کشور ها داریم. 
هم اکنون علاوه بر ویروس انگلیســی با ویروس برزیلی و 
آفریقای جنوبی هم مواجه شــده ایم که آن ها هم خطرناک 
هستند. هنوز ویروس برزیلی و آفریقایی در کشور دیده نشده 
است  معاون تحقیقات وزارت بهداشت ادامه داد: خوشبختانه 
هنوز ویــروس برزیلی و آفریقای جنوبی در کشــور دیده 
نشده است؛ تاکنون ۱2 مورد ابتلا به ویروس انگلیسی را در 
کشــور دیده ایم که ۸ مورد آن قطعی است و ۴ مورد آن در 
 حال بررســی است. این ۱2 مورد آن چیزی است که ما پیدا 
کرده ایــم. دلیل ما برای اینکه می گوییم ویروس انگلیســی 
خیلی بیشتر است، این است که در برخی مواقع این ویروس 
را فقط از سوی مسافران می بینیم. نجفی ادامه داد: اما گاهی 
اوقات این ویــروس را در افرادی می بینیم که مردم عادی و 
طبقه متوسط هستند. این مســائل نشان دهنده این است که 
ویروس در کل شــهر و کشور پخش شده است و باید انتظار 

موارد خیلی بیشتر از این ویروس را داشته باشیم.
 ویروس انگلیسی در کشور به حرکت درآمده 

است
 او گفت: موج جدید شیوع ویروس را نباید فقط به ویروس 
انگلیســی منتسب کنیم. دیده شــدن ۱2 مورد در بین موارد 
آزمایش شده ما نگران کننده است زیرا  احتمالا این ویروس 
در کوچه ها و خیابان های کشــور به حرکت درآمده است و 
باید منتظر تعداد زیادی از ویروس انگلیسی در کشور باشیم.
 به گفته این مقام مسئول، ویژگی های این ویروس انگلیسی به 
این صورت که در پروتئین ویروس نوعی جهش ایجاد شده 
که باعث چسبندگی ویروس شده است. یکی از مشخصه های 
این ویروس ســرایت پذیری آن از کرونا بیشتر است. تاکنون 
آمار مرگ و میر ویروس انگلیسی را نداریم. معاون تحقیقات 
وزارت بهداشــت افزود: مرگ و میر این ویروس ۳0 تا ۷0 
درصد از ویروس کرونا بیشتر است. البته ممکن است قدرت 
ســرایت این ویروس خیلی بیشــتر از این باشد. ۸0 کشور 
دنیا هم اکنون شاهد ویروس انگلیسی هستند که نشان دهنده 
قدرت بالای آن ها است. این ویروس به دلیل شدت بیماری 
شانس بستری شدن را زیاد می کند.  او در پایان تصریح کرد: 
تاکنون شــاهدی نداریم که ویروس انگلیسی کارایی واکسن 
را کاهش داده اســت. انواع جدید ویروس به شدت کارایی 
برخی واکسن های مثل واکسن آســترازنکا را تا 20 درصد 
کاهش داده اند. واکسن باید تا ۵0 درصد کارایی داشته باشد. 
اگر روزی واکســنی را وارد کنیم و با جهش ویروس مواجه 
باشیم که کارایی واکســن را به زیر ۵0 درصد برساند، باید 

واکسن را کنار بگذاریم.

معاون تحقیقات وزارت بهداشت: 

کرونای انگلیسی جوان ها را بیشتر درگیر کرده است
سرویس ســلامت // بررسی ســه مطالعه 
بزرگ در مورد بیماری قلبی نشــان می دهد 
که نوشــیدن یک فنجان قهوه کافئین دار یا 
بیشتر با کاهش ریسک نارسایی قلبی مرتبط 

است.
 نوشــیدن قهوه بدون کافئین چنین فایده ای ندارد 
و حتی ممکن اســت با افزایش ریسک نارسایی 

قلبی مرتبط باشد.
با این حال محققان عنوان می کنند هنوز نمی توان 
با قاطعیــت گفت که افزایش مصرف قهوه همانند 
ترک ســیگار، کاهش وزن یا ورزش کردن برای 
حفظ ســلامت قلب مفید اســت.»دیوید کائو«، 
سرپرست تیم تحقیق از دانشگاه کلورادو، در این 
باره می گوید: »درحالیکه ســیگار کشیدن، سن و 
فشــارخون بالا از مهم ترین فاکتورهای پرخطر 
بیماری قلبی هستند، فاکتورهای پرخطر شناسایی 

نشده بیماری قلبی همچنان وجود دارند.«
محققان در این مطالعه، داده های سه تحقیق بزرگ 
شــامل بیش از 2۱ هزار آمریکایی را که حداقل 
۱0 سال تحت نظر بودند مورد بررسی قرار دادند.

نتایج تحقیق نشــان داد در هر ســه مطالعه، در 

افرادی که یک فنجان یا بیشــتر قهوه کافئین دار 
مصرف کرده بودند کاهش بلندمدت خطر نارسایی 
قلبی مشاهده شد.همچنین ریسک نارسایی قلبی 
در طول چندین دهه به ازای نوشــیدن هر فنجان 

قهوه در روز، ۵ تا ۱2 درصد کاهش می یابد.

نتایج نشــان داد خطر نارســایی قلبی در مورد 
افرادی که یک فنجان قهوه در روز می نوشــیدند 
تغییری نداشت، اما در افرادی که حداقل 2 فنجان 
در روز قهوه می نوشــیدند حدود ۳0 درصد کمتر 

بود.

نوشیدن قهوه با کاهش خطر نارسایی قلبی همراه است

ویروس کرونا عامل بیماری کووید ۱۹ از اواخر سال ۲0۱۹ در شهر ووهان چین 
مشاهده و در مدت کوتاهی در همه جهان منتشر شد؛ به طوری که سازمان 
بهداشت جهانی در اسفند ۹۸ )فوریه ۲0۲0( بروز پاندمی )همه گیری جهانی( 

این بیماری را تأیید کرد.
حال بعد از یک ســال باری دیگر شاهد نسخه ی جهش یافته ی این ویروس با 
عنوان ویروس کرونا انگلیسی هستیم که هر لحظه ممکن است در کشور گسترش 
پیدا کرده و بسیاری از مردم را درگیر کند.با وجود آغاز واکسیناسیون که به تازگی  
 صورت گرفته اســت اما شــرایط رعایت پروتکل ها بهداشتی را همانند سابق 
می طلبد. اما متاسفانه در نتیجه بی توجهی برخی از شهروندان به پروتکلهای بهداشتی، 
در هفته های اخیر شاهد افزایش شمار مبتلایان بوده ایم  و کادر درمان بسیار نگران 

اوج گیری دوباره کووید ۱۹ در استان هستند.
رشد 4 درصدی مبتلایان به کرونا در هرمزگان 

 سخنگوی دانشگاه علوم پزشــکی هرمزگان گفت: با توجه به نشانه های شیوع 
ویروس کرونای جهش یافته در کشــورهای حوزه خلیج فارس از جمله امارات، 
کنتــرل و مراقبت جدی در هرمزگان صــورت می گیرد.دکتر فاطمه نوروزیان با 
بیان اینکه  شــمار بیماران مبتلا به کرونا و بیماران قرنطینه در استان افزایش یافته 
اســت، اظهار کرد: طی یک هفته گذشته درصد مثبت شدن تست های کرونا در 
هرمزگان با رشــد ۴ درصدی همراه بوده که از علائم خطر شروع پیک است.وی 
اظهار کرد: کاهش شــمار بستری و فوتی های کرونا نباید موجب سهل انگاری و 
کاهش رعایت شیوه نامه های بهداشتی شود چرا که کرونای جهش یافته با درصد 
شیوع و مرگ و میر بیشتر، در حال جایگزین شدن کرونای فعلی است.شهرستان های 
 قشــم، بندرلنگه و بستک از وضعیت نارنجی شــیوع کرونا، به زرد تغییر یافتند

 و شهرستان های میناب، جاسک و پارسیان در وضعیت زرد شیوع کرونا و مابقی در 

وضعیت آبی قرار دارند.
همچنین افزایش موارد مثبت کرونا ۳ روستا در غرب هرمزگان را قرنطینه کرد. این 
روستاها شامل روستای مراغ و بستانه در بندرلنگه و روستای عمانی در پارسیان 
است که دو روستای اول یک هفته و روستای عمانی به مدت دو هفته قرنطینه می 
شود.در یکی از این روستاها در یک روز از 2۵ تست انجام شده ۹ مورد مثبت بوده 
که رقم بسیار بالایی بوده و زنگ خطر جدی برای اوج گیری کرونا است در نتیجه 
قرنطینه این روستاها با توجه به افزایش موارد مثبت ابتلا به کرونا در این مناطق و به 
منظور پیشگیری از شیوع کووید ۱۹ در استان با تصمیم ستاد مقابله با کرونا انجام شد.

ویروس انگلیسی در کشور پخش شده است!
وزیر بهداشت با اعلام اینکه با فوت یک زن ۷۱ ساله در تهران که هیچ سفری هم 

نداشت، اثبات شد که ویروس انگلیسی کاملا در کشور پخش شده است.
این خبر دلهره آوری از کرونا جهش یافته انگلیسی  بود که وزیر بهداشت به تازگی آن 
را اعلام کرد و موجی از استرس را در کشور به راه انداخت. نمکی در اجلاس رؤسای 
دانشگاه های علوم پزشکی کشور با اشاره به وضعیت کرونا در کشور افزود: از ۱0 
دی ماه پیش بینی کرده بودیم که هم خیز سنگین کرونا و هم پخش ویروس موتاسیون 
یافته انگلیسی در کل کشور را خواهیم داشت. وزیر بهداشت با بیان اینکه ویروس 
کرونای انگلیسی در کشور چرخیده است، گفت: ویروس کرونا یکی از با اقتدار ترین 
نظام های بهداشتی دنیا را در اروپا به زانو درآورده است. روزهای سختی در انتظار ما 
بوده و باید خود را آماده کنیم. نمکی با اشاره به شناسایی یک مورد ابتلا به ویروس 
انگلیســی در تهران که یک خانم ۷۱ ساله بوده است، بیان داشت: مورد دیگر در 
هشتگرد استان قزوین بود و این دو مورد نشان می دهد که ویروس جهش یافته کرونا 
در کشور چرخیده است و این زنگ  خطر جدی در مدیریت کرونا بوده که آغاز شده 
است.مسئله ای که باید به آن توجه داشت این است که روش مبارزه با ویروس جدید و 
جهش یافته کرونا با ویروس ووهان هیچ تفاوتی ندارد و باید دستورالعمل های توصیه 
 شده را رعایت کنیم و فقط به واکسن دل خوش نکنیم چراکه واکسن در کنار رعایت

 پروتکل های بهداشتی تاثیرگذار خواهد بود و به تنهایی نمی تواند ریشه  یک ساله 
و رشد کرده ی کرونا را بخشکاند . 

خطر شروع پیک جدید کرونا در هرمزگان

 فاطمه هوشنگی/دریا
fatemeh. hooshangi         @gmail.
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گروه گــزارش // به محض رفع مشــکل 
اجرای ســنگ بست  ادامه  حقوقی جهت 
 خور ســنگ کن غربی، این طرح تا پایان 
سال تکمیل شــده و نصب پل های فلزی 
 نیز تا ده روز آینده بــر روی خور اجرایی 

می شود .  
   از چهار پنج ســال قبل تا کنون که سلســله 
گزارش هایی را از محله ســنگ کن بندرعباس 
منتشر کردیم، یکی از گلایه ها ودرخواست های 
ساکنان محله ســنگ کن غربی بندرعباس این 
بود که خورســنگ کن سنگ بست نشده است 
و ســاکنان برای عبور از آن بایســتی از داخل 
فاضــلاب خور عبور کنند که بارها ســاکنان و 
بخصوص کودکان و نوجوانان در خور افتاده اند 
و چندســال قبل کودکی هم جان خودش را بر 
اثر ســقوط در فاضلاب در حین عبور از خور 
از دســت داده بود و به همین دلیل ساکنان این 
محله بندرعباس از مسئولان درخواست داشتند 
تا هم خور ســنگ بست شود و هم پل هایی بر 
روی آن نصب شود تا ساکنان به راحتی رفت و 

آمد کنند و جان شان و سلامتی شان در معرض 
خطر قرار نگیرد. چند سال قبل به خاطر دارم که 
پل های چوبی دســت ساز را ساکنان خودشان 
ســاخته و داخل خور با ارتفاع حدود نیم متر 
قــرار داده بودنــد واز روی آن رفت و آمد می 
کردنــد که با بارندگی، این پل را آب با خودش 
برود. بعد گونی های شــن داخل خور به عنوان 
پل گذاشــتند و از روی آنها عبور می کردند که 
 به مرور زمان گونی ها پاره شــدند و شــن و 
خاک ها را آب و فاضلاب برد. در ماه های اخیر 
نیز تکه سنگ های بزرگی در خور برای رفت و 
آمد قرار داده شده است که عبور و مرور از روی 
خور به سختی صورت می گیرد و احتمال افتادن 
رهگذران و بخصوص کودکان به داخل فاضلاب 
در زمان عبور از روی ســنگ های داخل خور 

وجود دارد.   
  یکی دیگر از مشــکلاتی که با وجود خور با 
دیواره های خاکی و بدون ســنگ بست وجود 
داشــت، این بــود که در زمــان بارندگی، آب 
باران وارد محله و خانه های اهالی می شــد و 
گاهی تا حدود یک متر خانه های ســاکنان و 
اسباب و اثاثیه های شان در آب غوطه ور بود 
و چند ســال قبل هم که محله در سیلاب غرق 

بود وبا قایق امدادرســانی می شــد و در طول 
ســال هم دیوارهای خانه ها شوره زده است و 
این وضعیــت باعث بروز بیماری های مفصلی، 

رماتیسم و.... می شود.
   از طرفــی دیگر رویش نیــزار در این خور 
باعــث وجــود مــوش، موش خرما، ســگ 
وحشرات و... شــده و اهالی همواره عنوان می 
کردند که آســایش از آنها ســلب شده است و 
بچه های شــان مورد گزش حشرات و.... قرار 
می گیرند و به بیماری های پوســتی و... مبتلا 
شده اند. البته چند ســال قبل بحثی مطرح بود 
که مســیر خور تغییر یافته اســت و به همین 
دلیل تعدادی از املاک بایســتی تخریب شوند 
و اهالی از ایــن موضوع ناراضی بودند و منجر 
 به توافق دســتگاه متولی و اهالی برای تملک 

املاک شان نشد. 
  البته همان زمان آنطور که شهردار منطقه یک 
بندرعباس می گوید این تغییر مسیر خور باعث 
شــد که برخی از ساکنان در حریم و بستر خور 
برای املاک شان سند بگیرند وزمانی که موقعیت 
خور بر همان مسیر قبلی که از گذشته هم بوده، 
 تثبیت شــد و امسال که ســنگ بست خور با 
دســتور دادســتان بندرعباس آغاز شد، برای 

اجرای این طرح با مشــکلاتی مواجه شــدیم. 
مهدی رنجبری که جهت تشریح وضعیت اجرای 
سنگ بســت خور ســنگ کن، ما را در محل 
اجرای پروژه همراهی می کرد، گفت: با دستور 
دادستان بندرعباس به استانداری، آب منطقه ای، 

شهرداری و راه وشهرسازی جهت سامان دهی و 
اجرای سنگ بست خور، شهرداری بندرعباس 

بلافاصله اجرای طرح را آغاز کرد.

  رنجبری با بیان اینکه حدود ۴٠ ملک و قطعه 
زمین در  حریم وبستر خور دارای سند هستند؛ 
اظهار داشــت : البته بیشتر ساکنان همکاری و 
همراهی خیلی خوبی را جهت اجرای ســنگ 
بست داشــته اند و فقط با تعدادی از ساکنان و 
مالکان بر ســر پرداخت خسارت و توافقات با 
مشکل مواجه شدیم و یکی از آنها طرح دعوی 
نموده و در حال حاضر اجرای سنگ بست خور 
متوقف شده اســت که پیگیریم با صدور مجوز 
ادامه فعالیت، سنگ بست خور را تا پایان سال 

به اتمام برسانیم. 
  شهردار منطقه یک بندرعباس با اشاره با تثبیت 
موقعیت این خور بر اساس طرح کمیسیون ماده 
۵ شــورای عالی معماری و شهرسازی، به این 
موضوع هم اشاره می کند که در واقع برابر قانون 
توزیع عادلانه آب، متولی ســاماندهی خورها 
آب منطقه ای اســت که با دســتور دادستان و 
جهت رفع مشــکل ساکنان، شــهرداری هم در 
این حوزه اقدام نموده است وانتظار داریم سایر 
دســتگاه های اجرایی براساس دستور دادستان 
بندرعباس جهت سنگ بست خور، همراهی و 
همکاری بیشتری را با شهرداری داشته باشند و 
اگر قرار است خسارتی هم به مالکین پرداخت 

شــود ویا توافقاتی صورت گیــرد، درواقع این 
توافقات بایستی از طریق متولی خور یعنی آب 

منطقه ای صورت گیرد.
  رنجبری خاطرنشــان کرد: این طرح بایستی 
هرچه ســریعتر تکمیل شود تا از ورود سیلاب 
به داخل محله جلوگیری شــود و از این طریق 
براساس درخواست ساکنان، بتوانیم سه پل فلزی 
را بر روی خور نصب کنیم که با احداث رمپ، 
موتورسیکلت ها نیز بتوانند از روی خور عبور 

کنند.
  وی وعده داد به محض رفع مشــکل حقوقی 
و  صدور مجوز ادامه اجــرای پروژه، با توجه 
به اینکه مصالح در کنار خور آماده اســت، این 
طــرح را تکمیل می کنیم و پل هــا را ده روز 
آینده نصب نموده  و در واقع ســاکنان تا قبل از 
عیدنوروز به راحتی می توانند از روی پل های 
فلزی نصب شده روی خور  عبور و مرور کنند و 
ایمنی آنها در معرض خطر قرار نخواهد گرفت.

به گفته شــهردار منطقه یک بندرعباس، طول 
اجرای سنگ بست خور سنگ کن حدود۴٠٠ 
 متر است که نیمی از آن سنگ بست شده است و 
مابقی مسیر هم تا پایان سال سنگ بست خواهد 

شد.

شهردار منطقه یک بندرعباس وعده داد

تکمیل احداث سنگ بست و نصب پل روی خور سنگ کن تا پایان سال
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طرح را آغاز کرد
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